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مدیر آسیا و اقیانوسیه سازمان جهانی مالکیت 
فکری )وایپو( گفت: باید بتوانیم با ثبت یک برند 
جمعی، هویت زعفران ایرانی را در ســطح بین 
المللی تثبیت کرده و از برند جمعی به عنوان یک 
ابزار به عنوان مالکیت فکری قوی برای صنعت 

زعفران استفاده کنیم.
 آنــدرو مایکل آنگ در جمع خبرنــگاران و در 
حاشیه سمینار و کارگاه های آموزشی برندسازی 
زعفران که شب گذشته 20 شهریور برگزار شد، 
اظهار کرد: سازمان جهانی مالکیت فکری یکی 
از آژانس  های خدماتی سازمان ملل متحد بوده و 
هدف ما از برگزاری این سمینار تقدیر از فعالان 

حوزه تولید محصول زعفران است.
وی با اشــاره به اینکه زعفــران دارای فرهنگ 
بســیار غنی است، بیان کرد: در این نشست که 
با همکاری سازمان آی پی سی مالکیت فکری 
برگزار شد سعی کردیم که تمام بازیگران زنجیره 
ارزش و ذی نفعان صنعت زعفــران را گرد هم 
آوریم تا بتوانیم زعفران ایران را در ســطح بین 

المللی تبدیل به برند کنیم.
تولید ۹۰ درصد زعفران دنیا در ایران

وی با اشــاره به اینکه ۹0 درصد زعفران دنیا در 
ایران تولید می شــود، بیان کرد: ایــن ادویه در 
محصولات غذایی و دارویی بسیاری از کشورها 
استفاده می شود که اگر این محصولات رهگیری 
شــوند ردپای زعفران آن به مشهد باز می گردد. 
حال باید بتوان از طریق مالکیت فکری به عنوان 
یک ابزار استفاده کرد تا صنعت زعفران به اهداف 

خود در چند سال آینده دست یابد.
آنگ درخصوص ضرورت جلوگیری از خام فروشی 
زعفران یادآور شد: شورای ملی زعفران با همکاری 
وایپو و آی پی ســی به دنبال جلوگیری از خام 
فروشی زعفران است. زمانی که به صورت عمده و 
فله ای یک محصول را در عرصه بین المللی عرضه 
می کنیم، عملا تمایز گذاشتن بین زعفران های 
مختلف امکان پذیر نیســت که می توان بر این 

مشکل با برندینگ صحیح غلبه کرد.
وی خاطرنشــان کرد: بازیگران مختلف صنعت 

متوجه این قضیه شــدند که خام فروشی باعث 
ایجاد مسائلی نظیر صادرات موازی، قاچاق و غیره 
می شــود. به همین جهت با برندینگ و داشتن 
اســتراتژی صحیح در این حوزه می توان مانع از 
قاچاق شد. البته با برندسازی، مصرف کننده از 
این موضوع آگاه می شود که این محصول ایرانی و 

دارای تاییدیه است، چراکه مصرف کننده باید بر 
این مهم واقف باشد که محصولات ایرانی از لحاظ 
بو، مزه و کیفیت کاملا متمایز هســتند. ما باید 
بتوانیم از طریق توسعه برندینگ به مصرف کننده 

در این زمینه آموزش دهیم.
بین المللی محصول زعفران در  برندینگ 

بازه زمانی ۳ ساله
مدیر آسیا و اقیانوسیه سازمان جهانی مالکیت 
فکــری )وایپو( اظهار کرد: هدف ما از ســفر به 
مشــهد صرفا برگزاری یک رویــداد چند روزه 
نیست، چراکه وایپو سازمانی است که کشور ها و 
دولت های مختلف مالک آن هستند. ما معتقدیم 
اگر بخواهیم به صنعت ایران خدمت کنیم باید 
به صنعت بزرگ زعفــران ارج نهیم و قاعدتا در 
این راستا جلسات آنلاین زیادی برگزار خواهیم 
کرد. ما باید بتوانیم با ثبت یک برند جمعی هویت 
زعفران ایرانی را در سطح بین المللی تثبیت کرده 
و از برنــد جمعی به عنوان یــک ابزار به عنوان 
مالکیت فکری قوی برای صنعت زعفران استفاده 

کنیم.
آنگ یادآور شد: پیش بینی می کنم تا سال 202۵ 
توسعه برندیگ ایران در حوزه زعفران را در پیش 
داشته باشیم و قطعا راه ما ادامه پیدا خواهد کرد، 

اما هدف اولیه ما ۳ ساله است.

ضرورت برندینگ زعفران ایران به منظور توسعه بازارهای بین المللی

فشار به پلتفرم ها پاک کردن صورت مسئله است
سیاسی کاری در بازار مسکن، فرار سرمایه را تشدید کرد؛
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 نگاه آیت الله جنتی به اصلاح طلبان غلط است 

 نقد پسر به پدر

با علی جنتی، وزیر پیشین فرهنگ و ارشاد 
اســلامی، عضو حزب اعتدال و توسعه در 
»کافه خبر« خبرگزاری خبرآنلاین هم از 
جریان خالص ســاز حرف زدیم هم درباره 
حمایت تمام قد ائمه جمعه از دولت رئیسی 
و البتــه برنامه حزب اعتدال و توســعه در 

انتخابات مجلس.
وقتی ســوال از وضعیت جسمانی آیت الله 
جنتی و برخی خبرســازی هــا در اینباره 
شــد؛ تاکید کــرد پدرش هیــچ بیماری 
ندارد؛»افرادی که مخالف شــورای نگهبان 
یا رویه شــورای نگهبان هســتند، گاهی 
آرزوهایشــان را به صورت خبر مطرح می 
کند.« علی جنتی در این گفتگو از برخی 
رایزنی های خود با شــورای نگهبان درباره 
برخی ردصلاحیت شدگان هم روایت کرد 
و گفت؛»هم به آیت الله جنتی هم به بعضی 
دیگر از اعضای شورای نگهبان گفته ام نگاه 
شما نسبت به جریان مقابل چه اصلاح طلب 
چه جریان اعتدال، نگاه غلطی اســت و هر 
کــس در جریان مقابل بود، حتما یک آدم 
نفوذی است یا با انقلاب یا با رهبری زاویه 

دارد و باید به نوعی حذف شود.«
مشروح گپ و گفت خبرگزاری خبرآنلاین با 

علی جنتی را در ادامه بخوانید:
* آقای جنتی! شــما در دولت های 
گذشته با سمت ها و عناوین مختلف 
حضور داشتید، غیبت شما در دولت 
آقای رئیسی را به حساب خط افتراق 
فکری و سیاسی شــما با این دولت 
بگذاریم یا شــما هم در کنار سابقون 

نظام وارد لیست حذفیات کرده اند؟
در مورد این سوالی که مطرح کردید بحث 
شخص من مطرح نیست که در این دولت 
هستم یا نه. چون من سال ۹۵ برای دومین 
بار بازنشسته شدم ولی تا سال ۱۴00 عملا 
مشــغول بودم و با دولت همکاری نزدیک 
داشتم. ولی سیاستی که این دولت از ابتدا 
دنبال کرده این اســت کــه از هیچ یک از 
مدیرانی که در دوره گذشته در دولت آقای 
روحانی فعالیت داشتند، حتی در حد رئیس 

اداره استفاده نشود.
گویا رژیم عوض شده که همه مدیران دولت قبل 

را برکنار می کنند
شــما می توانید به راحتی یــک به یک 
تمام مدیران دستگاه های اجرایی و حتی 
بعضی از نهادهایی که خارج از دولت است، 
ملاحظه کنید که کلــی از مدیران برکنار 
شــدند. در واقع یک سیاستی است که با 
اطلاع قبلی اعمال می کنند و دستور رسمی 

دارند که این کار را انجام دهند.
همــان اوایل کار دولت هم به بعضی از این 
آقایان گفتم گویا شما فکر می کنید رژیم 
عوض شده اســت، یک رژیم رفته و حالا 
دارید با یک رژیم طاغوتی مبارزه می کنید، 
یک رژیم انقلابی هستید که سرکار آمده اید 
تا همه کسانی که وابسته به رژیم گذشته 

بودند، کنار بگذارید.
این سیاستی است که متاسفانه دنبال می 
کنند و در خود دولت فقط شــخص آقای 
دکتر اسلامی را داریم که او را هم به سازمان 
انرژی اتمی فرستادند، با اینکه قرار بود وی 

کماکان در وزارت راه باشند.
* گفتید دستور رسمی دارند، دستور 

رسمی از کجا؟
بهرحال این چیزی است که به عنوان یک 

رویه دستور گرفتند که عمل کنند.
* آقای جنتی چقدر پاکسازی که بنا 
به روایت شما دارد صورت می گیرد را 
نتیجه نفوذ یک جریان خالص ساز در 
ساختار حاکمیت می دانید و چقدر این 

جریان قدرت و نفوذ دارند؟
این گروه بهرحال مورد حمایت بسیاری از 
عناصر پرنفوذ در نظام هستند، و با همین 

حمایت ایــن رویه را دارند ادامه می دهند، 
این روندی بوده که از سالیان دراز و گذشته 
دنبال شده است و تلاش دارند یک جریانی 
را که فکر می کنند می تواند حافظ انقلاب و 
ارزش های انقلاب باشد را به قدرت برسانند.

در دوره آقای هاشــمی رفسنجانی این کار 
عملا به طور کامل انجام نشد. در دوره آقای 
خاتمی طبیعتا نظام دچار یک نوع غافلگیری 
شد. در دوره اول آقای احمدی نژاد احساس 
شــد که این دولت در همان مســیر دارد 
حرکت می کند و لذا مورد حمایت جدی 
بود. در دوره دوم احمدی نژاد طبیعتا وقتی 
تمرد آقای احمدی نژاد بروز کرد، او هم کنار 

گذاشته شد.
دولت آقای روحانــی هم دولت صددرصد 
مطلوبی برای این جریان نبود. الان احساس 
می شــود که این دولت که ســرکار آمده 
یک دولتی اســت که صددرصــد آنچه را 
که آن جریان سیاســی می خواهد، به آن 
عمل می کند. نیروهای آنها را در مجلس، 
در دولت و حتی در مجلس آینده ســرکار 
می آورد و آنقدر هم تمامیت خواهی در این 
جریان دیده می شود که خارج دولت هم 
به یک سری از نهادهای غیردولتی و حتی 
نهادهای مدنی هم این پاکسازی یا خالص 

سازی سرایت کرده است.
شــما می بیند که حتی اتاق بازرگانی که 
یک نهاد مردمی است را تحمل نمی کنند، 
نهادی که کاملا برای خود انتخابات دارد، 
اساسنامه دارد و دولت هم آنجا عضو دارد، 
ولی خب در عین حال تمام توان را به کار 
می گیرند که حتی اتاق بازرگانی را هم در 
اختیار داشته باشند. متاسفانه این کار ادامه 

دارد.
شورای نگهبان از دیرباز رویکرد خالص سازی 

را داشته
*بخشــی از حمایت ها از این جریان 
خالص ســاز از سوی شورای نگهبان 
صورت می گیرد، یعنی شورای نگهبان 
هم در این مسیر پاکسازی و این خالص 
سازی قرار گرفته است. نقد خود شما 
به شورای نگهبان به این رویکرد شورا 
خصوصا در دو انتخابات اخیر چیست؟

اینطور نیست که شــورای نگهبان الان به 
دنبال خالص ســازی باشــد، از دیرباز این 
رویکرد را داشته است. دلیلش هم این است 
که اولا اگر شــما ترکیب شورای نگهبان را 
نگاه کنیــد چه فقها و چه حقوقدانانش، از 
یک جریان خاص انتخاب شــده اند. یعنی 
شــما یک نفر را در بین ۱2 نفر از اعضای 
شــورای نگهبان نمی بینید کــه خارج از 
جریان کــه اصولگرایی بدانیم یا هرچیزی 
که اسمش را بگذاریم،باشد و اینها اعتقادا 
جریان مقابل خود را یک جریان ضد انقلاب 
یا غیر انقلابی می دانند و وظیفه و تکلیف 
خود می دانند که تلاش کنند جریان مقابل 

را حذف کنند.
وقتی شورای نگهبان خودش اصولا جزئی 
از یک جریان سیاسی است، این دیگر نمی 
تواند داور باشــد و بی طرفانه نسبت به هر 
دو جریان سیاسی برخورد کند، در انتخابات 
و بحث تایید صلاحیت و رد صلاحیت هم 
همینطور است. شورای نگهبان هم جزئی از 
این مجموعه است. در طول سالهای گذشته 
و دوره هــای مختلفی که انتخابات برگزار 
شده، بخصوص انتخابات مجلس این رویه 
دیده شده و حتی تعدادی از افرادی که قبلا 
مورد تایید شورای نگهبان بودند و به مجلس 
رفتند، در دوره بعد که کاندیدا شدند، حذف 
شدند. این هم دنباله همان جریان خالص 
سازی اســت که می خواهد رقبای خود را 

حذف کند.
*آقای جنتــی با همین صراحتی که 
درباره شــورای نگهبان موضع گیری 

کردید، همین صراحت را در نقد کردن 
شورای نگهبان مقابل آیت الله جنتی) 

پدرتان( هم دارید؟
بله خب من با ایشان گفتگو دارم، صحبت 
زیاد کردم، هم با ایشان هم با بعضی دیگر از 
اعضای شورای نگهبان. گفتم اولا نگاه شما 
نسبت به جریان مقابل چه اصلاح طلب چه 
جریان اعتدال، نگاه غلطی است. شما فکر 
نکنید که هرکس اصولگرا بود او دیگر یک 
آدم پاک و منزه و وطن پرست و از هر جهت 
مورد تایید است و هر کس در جریان مقابل 
بود، حتما یک آدم نفوذی است یا با انقلاب 
یا با رهبری زاویه دارد و باید به نوعی حذف 

شود.
بعد هم مخاطرات این نوع برخورد را بارها 
تا آنجائیکه به ذهنم رســیده بیان کرده ام 
که بالاخره نتیجه اش این می شود که ما 
آنقدر دایره خودی ها را تنگ می کنیم که 
به یک جایی می رسیم که اکثریت قاطعی 
از نیروهای وفادار به انقلاب، وفادار به نظام و 
وفادار به رهبری حذف شده و به تعبیری از 

قطار انقلاب پیاده شده اند.

*با همان معیاری که شما هم از شورای 
نگهبان توصیف کردید، شورای نگهبانِ 
آیت الله جنتی، علــی جنتی را رد 
صلاحیت می کند یا تایید صلاحیت؟ با 
فرض اینکه که شما کاندیدای ریاست 

جمهوری یا مجلس شوید؟
بر اســاس همان معیارهایی که شــورای 
نگهبان دارد و با آن خط کشــی که دارند، 
قاعدتا باید رد صلاحیت کنند یا حداقلش 

عدم احراز صلاحیت.
انتخابات  این دوره  در  *آقای جنتی! 
مجلس با پدیده پیش ثبت نام روبرو 
بود که خیلی یکباره اعلام شد که باید 
قبل از مرحله ثبت نام یک پیش ثبت 
نام صورت بگیرد، برخی این تصمیم 
انتخابات  مهندســی  راستای  در  را 
دانستند، نگاه شــما به این تصمیم 
چیست؟ در مسیر همان خالص سازی 

می دانید یا نه راهکاری درست است؟
دو نوع نگاه می توان به این موضوع داشت. 
یک نگاه مثبــت یک نگاه منفی. یک نگاه 
مثبت که آن را با شورای نگهبان هم مطرح 
کردم. در دوره های گذشــته که انتخابات 
برگــزار می شــد، خیلی از افــراد صالح و 
شایسته که هیچ مشکلی نداشتند، یعنی 
نه زاویه ای با رهبری داشــتند نه مشکل 
اقتصادی و نه مشکل اخلاقی داشتند و اتفاقا 
کاملا هم افراد متدین و وفادار به نظام بودند 

رد صلاحیت می شدند.
شــاید در دو دهه گذشــته من به کرات 
صحبت کردم که شما وقتی یک فردی را 
رد صلاحیت می کنید یا حتی عدم احراز 
صلاحیت برایش می زنیــد که معنایش 
همــان رد صلاحیت اســت، تبعاتی دارد. 
معمولا هم دو تا اتهام هســت که وارد می 
کنند؛ یکی عدم التزام عملی به اسلام دومی 
عدم اعتقاد به ولایت فقیه. با این عدم تایید 
صلاحیت این فرد در بین خانواده، همکاران، 
دوستان و اگر در یک شهر کوچکی باشد، 
آبرویش می رود. شما اجازه دهید که این فرد 
از خودش دفاع کند، صدا کنید بگویید شما 
متهم هستید به اینکه عدم التزام به اسلام 

دارید، دلیلش هم این چیزهایی است که ما 
می گوییــم، اجازه دهید از خود دفاع کند. 
اگر دفاعش متقن است باید بپذیرید چرا رد 

صلاحیت می کنید؟
پیش ثبت نام انتخابات هم مثبت است هم فرصتی 

برای مهندسی انتخابات
همیشه پاسخ آنها این بود که ما با این تعداد 
عظیمی که کاندیدا شدند، نمی توانیم در 
یک فرصت محدود، تک تک رد صلاحیت 
شده ها را بخواهیم که از خود دفاع کنند. 
ایــن روش فرصتی برای شــورای نگهبان 
ایجاد می کند کــه از مهرماه که ثبت نام 
اصلی صورت می گیرد تا اسفند ماه، کسانی 
را که رد صلاحیت شــده اند فراخوانده و با 
آنها صحبت کنند، تفهیم اتهام کنند و آنها 
از خودشان دفاع کنند و بی جهت از شرکت 
در انتخابات محروم نشوند. این بعد مثبت 

قضیه است.
بعد منفی این است که بالاخره این پیش 
ثبت نام که صورت گرفته و با تبلیغاتی که 
بر روی آن صورت گرفته و گفتند ۴۸ هزار 
نفر یا بیشــتر در این دوره ثبت نام کردند. 

یک فرصتی است برای کسانی که معمولا 
انتخابات را مهندســی می کننــد، تا آنها 
هرکسی را که خواستند به مجلس بیاید، 
بتوانند به راحتی پرونده اش را پاک کنند و 
اگر نخواستند به مجلس بیایند، بالاخره یک 
جایی اشــکالی بر او وارد کنند که از آمدن 
به انتخابات محروم شــود. این بعد منفی 
این قضیه است. ممکن است هرکسی یک 

برداشتی داشته باشد.
هیچ نشانه ای از تغییر در سیاست های شورای 

نگهبان نمی بینم
*آقای جنتی! شما اگر بخواهید یک 
مدل خارجی از این تفکر تند و خالص 
ســاز مثال بزنید چیست؟ مثلا می 
توانیم بگوییــم که اینها مدل انقلاب 

فرهنگی مائو پیش می روند؟
الان نمی توانم قضاوت کنم که آیا آن تفکر 
را پیش می برند یا تفکرات دیگر را ولی ما 
نمونه هایی از این تفکر را در بســیاری از 
کشورها داریم. خیلی از کشورها که در آن 
عموما اختلاف گرا و تمامیت خواه هستند، 
در همین وضعیت اســت که ما پیش می 

رویم.
در ســوریه ببینید چنین وضعیتی وجود 
دارد، در عراق دوره صدام این وضعیت وجود 
داشــت، الان هم در چین، علی رغم همه 
پیشرفت های اقتصادی که بعد از مائو شکل 
گرفته است که پیشرفت های شگرفی هم 
رخ داده است ولی حزب کمونیسم که حاکم 
است، دقیقا اینگونه عمل می کند. کمترین 
مخالفتی از یکی از اعضای حزب کمونیست 
رخ دهد یا از افراد دیگر، بلافاصله از حزب 
طرد شــده، تبعید می شوند و با آنها حتی 
برخوردهای خیلی ســختی شاید صورت 

بگیرد.
بــه ظاهر چین را نگاه می کنیم که خیلی 
در طول این سالها پیشرفت کرده به خاطر 
سرمایه گذاری هایی که غرب در آنجا کرده 
است و پیشرفت هایی که صورت گرفته و 
غیرقابل انکار اســت، ولی از نظر سیاسی و 
اجتماعی واقعا محدودیت هایی که در آنجا 
حزب کمونیســت برای مردم ایجاد کرده 

خیلی جدی است.
*آقای جنتی! فکر می کنید مجلس 
آینده یک اقلیت قوی از اعتدال گراها 
و اصلاح طلبان را داشته باشیم؟ فکر 
نهادهای  و  می کنید شورای نگهبان 
حاکمیتی فضا را به سمتی ببرند که 
یک اقلیت قوی در مجلس آینده باشد 
یا مجلس بعدی را باید شبیه مجلس 

فعلی متصور باشیم؟
تا امروز ما هیچ نشانه ای از اینکه تغییری 
در سیاست های کلی نظام و شورای نگهبان 
نسبت به گذشــته ایجاد شده باشد، نمی 
بینیم. در مورد آینده هم با توجه اینکه ۶ و 
۷ ماه تا انتخابات فاصله داریم، ممکن است 
که بالاخره تغییراتی در برخی از سیاست ها 

پدید آید.
احتمال این وجود دارد که به یکسری افراد 
غیرخودی هم اجازه دهند که وارد مجلس 
شوند، مثلا به ۴0 یا ۵0 نفر در مقابل 2۵0 
نفر اجازه دهند وارد مجلس شوند. بالاخره 
این انتخابات رقابتی است، اینطور نبوده که 
همیشه یکدست باشد و از طرف مقابل هم 
آمدند. اما با توجه به مجموع مسائل و آنچه 
که در کشور می گذرد و سوابق امر، من فکر 
نمی کنم که هیچ تغییری در سیاست های 

گذشته پدید آید.
جلسه انتخاباتی با روحانی نداریم

*آقای دکتر شــما خودتان همراه با 
اعتدال و توســعه و طیف نزدیک به 
آقای روحانی فعالیت انتخاباتی دارید؟ 
جلسات انتخاباتی برگزار می کنید یا ...

نه ما اصلا جلسه انتخاباتی با دکتر روحانی 
نداریم. در حزب اعتدال توسعه هم تا حالا 
بحث هایی که داشتیم مربوط به سیاست 
های کلی اســت که باید در پیش بگیریم. 
براساس شرایط و اقتضائاتی که بعدا پیش 
می آید. اینها مسائلی هستند که بحث می 

کنیم.
*پس کاندیداهای اعتدال و توسعه در 

مرحله پیش ثبت نام حضور داشتند؟
یا ائمه جمعه و امامان جمعه ما در شهرهای 
بزرگ چه رویکــردی دارند؟ در دوره آقای 
روحانی که تورم و گرانی بود همه صدایشان 
بلند بود که چرا تورم این مقدار است، چرا 
برخورد نمی کنید، چرا برنامه ریزی نمی 
کنید. آن زمان حتی رسما اعلام می کردند 
که تحریم ها خیلی نقشی در این مشکلات 
ما ندارد و عمده مشکلات ضعف مدیریت و 
ناکارآمدی است. ولی امروز ببینید که ائمه 
جمعه چگونه برخورد می کنند. می گویند 
برای ما مهم اسلام است مهم انقلاب است 

حالا اگر گرانی است باید تحمل کنیم.
امام جمعه مشــهد در یــک دوره ای هم 
مــی گفت کــه حالا گرانی هســت خب 
اشکنه بخورید. الان دوباره به همان اشکنه 
برگشــتند. ولی اگر دولتی مورد قبولشان 
نباشد هر مسئله کوچکی را بزرگ می کنند. 
شما یادتان است که در یک مرحله ای یک 
عده از روحانیون از قم پیاده به سمت تهران 
آمــده بودند تا به برخی از سیاســت های 
دولت روحانی اعتراض کنند. الان آن پیاده 
روها کجا هستند تا ۱۴0 کیلومتر پیاده به 
سمت تهران بیایند؟ این برخورد دوگانه از 
مشکلات اساسی کشور ماست. متاسفانه 
ما داریم بدون عدالت و انصاف و واقع بینی 
با مســائل برخورد می کنیم و همدیگر را 
تخریب می کنیم. نتیجه اش صدمه دیدن 

کل کشور، نظام و مردم است.
تفکر مصباح در حوزه علمیه جایگاهی ندارد

ائمه جمعه  *اشاره ای به روحانیت و 
داشتید، این طیف از روحانیون چقدر 
از تفکــرات روحانیونی مثل آیت الله 
مصباح متاثر هســتند؟ زمانی ما می 
گفتیم که روحانیت ما باید پیرو تفکر 
شهید مطهری باشند، الان به طیفی 
از روحانیت و ائمه جمعه رسیدیم که 
بیشتر بازنمایی تفکر آیت الله مصباح 

هستند؟
ببینید در بین روحانیت حوزه های علمیه، 

تفکر آقای مصباح خیلی جایگاه ندارد. در 
بین اقلیتی از روحانیت ایشــان نفوذ دارد. 
ولی نکته مهم این است که اینها صدایشان 
خیلی بلند است. بعد هم بخشی از آنها وارد 

مجلس شدند.
پیروان تفکر مصباح یزدی محدودند اما 

صدایشان بلند است
حتی اینهایی که به مجلس آمدند، همین 
جبهه پایداری در مجلس قبلی و مجلس 
فعلی چقدر هستند؟ اینها اقلیت هستند، 
یــا در دولت هم الان وزرایی که هســتند 
وزرای اصولگرا هستند، وزرای جبهه پایداری 
نیستند و تفکر آقای مصباح را به آن معنا 
ندارند. آقای مصباح برخی تفکرات افراطی 
داشــت، مثلا برای رای مردم ارزشی قائل 
نبود. کسانی که این تفکر را داشته باشند 
که لپ تفکر آقای مصباح هست، تعدادشان 

محدود است اما صدایشان بلند است.
مــا کلا به همه دوســتان و کســانی که 
شایستگی لازم را برای مجلس دارند، توصیه 
کردیم که پیش ثبت نام کنند، برای اینکه 
اگر احیانا به همان احتمالی که اشاره کردم 
اجازه دادند که این افراد هم کاندیدا شوند 
و در یک انتخابات آزاد شــرکت کنند، این 
فرصت را بدون شک از دست ندهند. ولی 
اگر بعدا دیدند که شرایط برایشان مناسب 
نبود، آنها تا دو روز قبل از انتخابات هم می 

توانند انصراف دهند و هیچ مشکلی ندارد.
رایزنی با شورای نگهبان برای برخی ردصلاحیت 

شدگان
*آقای دکتــر در بحــث مربوط به 
ردصلاحیت هــا تاکنون موردی بوده 
که برای تایید صلاحیت برخی چهره ها 
رایزنی با شورای نگهبان داشته باشید 
و واسطه ای بین شورای نگهبان و افراد 

ردصلاحیت شده باشید؟
در طول یک دهه گذشــته قطعا اینطوری 
نبوده اســت. اما در ســالهای دهه ۶0 یا 
دهه ۷0 مواردی بوده اســت. خیلی ها به 
من بخاطر ارتباطی که داشتم مراجعه می 
کردند و نکاتشان را به من انتقال می دادند. 
من هم معمولا اگر نامه ای داشتند که نمی 
توانستند به شــیوه عادی به دست شورای 
نگهبان برسانند، نامه شــان را می دادم تا 
رســیدگی کنند یا احیانا موارد خاصی بود 
که من فردی را صددرصد به شایستگی و 
تدین و وفاداری به نظام می شناختم او را 
آدم لایقی برای اینکار می دانستم و احساس 
می کردم که احیانا بی جهت به او بد کردند، 
این را به شورای نگهبان منتقل می کردم. 
ولی این مسائل در نهایت داخل سیستم و 
مجموعه ای در شورای نگهبان مورد بررسی 

خاصی قرار می گیرد.
*آقای جنتی! برخی رفتارهای دوگانه 
در دولت خصوصا حوزه دیپلماســی 
مشهود است، مثلا این روزها درحالی 
رابطه با عربستان و بازگشایی سفارت 
دستاورد بزرگ دولت توصیف می شود 
که برخی از همیــن افراد در ماجرای 
آتش زدن ســفارت عربستان نقش 
داشــتند. این نگاه جناحی و دوگانه 
های  که مصداق  دیپلماسی  به حوزه 
دیگرش در برجام اســت، چقدر به 
دیپلماسی ما آسیب زده است و ما را 
مجبور به برداشتن گام های رو به عقب 

کرده است؟
این نگاه دوگانه هم در مورد رســانه ها 
وجود دارد هم در مــورد دولتمردان و 
هم در مورد جریانات سیاســی. یعنی 
اگر یک جریان سیاســی یا رسانه ای 
ببیند جریان موافــق خودش روی کار 
آمده طبیعتا هر کار کوچکی که انجام 
می دهد اینها شروع به بزرگ کردن می 
کنند و به عنوان یک دســتاورد مطرح 
می کنند. ولی اگر جریان مقابل خودش 
باشد هم رسانه ها هم جریانات سیاسی 
و هم بعضی از شخصیت ها که نگاه های 
ایدئولوژیکی خاصی دارند، به ســمت 

تخریب می روند.
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در گفتگو با جلال ساداتیان مطرح شد؛

چگونه از کانال برجام به میانبر »توافق موقت« رسیدیم؟
اورانیوم در  کاهش سطح غنی سازی 
ایران از یک ســو و تحولاتی همچون 
آزادی زندانیــان امریکایــی در ایران 
از ســوی دیگــر، نشــان از احتمال 
شکل گیری توافقی نانوشته و موقت 
بین ایران و آمریکا در سایه تنش زدایی 

متقابل دارد.
آسوشیتدپرس اخیرا در گزارشی اشاره 
کرده که بر اساس جدیدترین گزارش 
ایران  اتمی،  انرژی  آژانس بین المللی 
۱2۱.۶ کیلوگرم )2۶۸ پوند( اورانیوم 
غنی شــده تا ۶0 درصد دارد که رشد 
بسیار کندتری نسبت به میزان قبلی 
دارد. گــزارش آژانس اتمــی در ماه 
می ذخایــر اورانیــوم ۶0 درصدی را 
کمی بیــش از ۱۱۴ کیلوگرم )2۵0 
پوند( اعلام کرده بود که این حجم در 
ماه فوریه ۸۷.۵ کیلوگرم )۱۹2 پوند( 

بوده است.
حســین امیرعبداللهیــان، وزیر امور 
خارجــه ایــران نیــز در جدیدترین 
اظهــارات خود گفــت: »اگر بخواهم 
بگویــم آیا برجامی کــه امروز مقابل 
ما قرار دارد دروازه و گشــایش بزرگ 
برای ایران اســت یا نه، حتماً این طور 
نیســت. در برجــام، محدودیت هــا 
وایرادات و نقاط قوتی هم وجود دارد. 
اگر از من بپرســید به عنوان مسئول 
دســتگاه دیپلماسی اینکه همه چیز 
مملکت گــره بخورد به ســندی به 
نام برجام حتمــاً منافع ملی ما را در 
درازمدت تأمین نمی کنــد. ما هیچ 
وقت از مسیر دیپلماسی و مذاکره دور 
نشدیم. سلطان عمان طرح و ابتکاری 
را روی میز گذاشت ودرچارچوب آن 
گفتگو هایی را به طور غیرمستقیم با 

آمریکایی ها داشتیم.«
این ســخنان وزیر امور خارجه ایران 
در شرایطی مطرح می شود که حدود 
یک ماه پیش، ودانــت پاتل، معاون 
سخنگوی وزارت خارجه آمریکا تاکید 
کــرده بود: »واشــنگتن به هیچ گونه 

توافقــی با تهران در زمینه مناقشــه 
هســته ای نزدیک نیست و مذاکرات 
غیررســمی، دربــاره آزادی زندانیان 
آمریکایــی ارتباطی با مســائل دیگر 
ندارد.«، اما سخنان کم سابقه امانوئل 
ماکرون، رئیس جمهور فرانسه درباره 
توافق، نشان می دهد، موضوع توافق 
موقت بیش از هر زمان دیگری قوت 
فرانسه  رئیس جمهور  اســت.  گرفته 
گفــت: »مــا می خواهیــم در مورد 
ایران شفافیت  فعالیت های هسته ای 
داشــته باشــیم و به توافق هسته ای 

بازگردیم.«
با توجه به این موارد، پرســش هایی 
مطرح است از جمله این که آیا توافق 
موقت می تواند مورد توجه کشور های 
منطقه و متحدان ایران قرار گیرد و آیا 
امکان بازگشت به برجام 20۱۵ وجود 
دارد یا خیر؟ جلال ساداتیان، دیپلمات 
پیشین ایران در انگلستان و تحلیلگر 
مسائل سیاســی در گفتگویی به این 

پرسش ها پاسخ داده است:
برجام 2015 به فراموشی سپرده شد

جلال ساداتیان گفت: »مسئله برجام 
به مفهومی که در سال 20۱۵ توسط 
دکتر ظریف به دست آمد، در مقطع 
فعلی به فراموشی سپرده شده است. 
این که آیا در آینده به ســمت چنین 
برجامــی خواهیم رفت جــای ابهام 
دارد، اما به لحاظ محتوایی و حقوقی، 
برجام پیشــین بر روابط ما و اروپا و 
آمریکا سایه افکنده چرا که قطعنامه 
22۳۱ پشــتیبان آن است و تا زمانی 
که مکانیسم ماشه فعال نشود، به قوت 
خود باقی اســت. این نکته نخســت 

است.
نکته دوم، توافق موقت است. علت این 
که از برجــام 20۱۵ به توافق موقت 
رسیده ایم این است که اگرچه ایران تا 
مدت زیادی به تعهدات برجامی خود 
عمل کرد، اما برخی اتفاقات از جمله 
عمل نکردن اروپایی ها به تعهداتشان 

و خروج آمریکا از برجام، باعث شــد 
ایران نیز واکنش هایی نشــان دهد. 
یکی از این واکنش ها، افزایش سطح 
غنی ســازی اورانیوم در ایران بود که 
تا بیســت درصد و شصت درصد و به 
ادعای برخی رســانه های غربی فراتر 
از آن هم رســید. همچنین ایران در 
اعتراض به شــرایط ایجاد شــده، از 
سانتریفیوژ های پیشرفته تر از IR ۱ و 
IR 2 استفاده کرد. این اتفاقات باعث 
شد غربی ها در ســایه جوسازی های 

اســرائیل تصور کنند ایران به شکل 
کامل به تکنولوژی هســته ای دست 
پیدا کرده و هر آن اراداه کند دســت 
به حمله هسته ای خواهد زد و تا گریز 
هسته ای )دست یابی به بمب هسته 

ای( کمترین فاصله را دارد.«
وی افزود: »همه این شــرایط باعث 
شد که رافائل گروسی رئیس سازمان 
بین المللی انرژی هســته ای از خلال 
گزارش هایــی که به شــورای حکام 
ارســال می کرد، آن هــا را متقاعد به 
تصویب قطعنامه ای علیه ایران کند. 
اما ایران اعلام کرد میزان غنی سازی 
را کنتــرل خواهد کــرد و اخیرا نیز 
آژانــس تایید کرده که ایران ســطح 
غنی ســازی را کاهش چشــمگیری 
داده اســت. در نتیجه پرونده ایران به 

شورای امنیت ارسال نشد. این وقایع، 
درواقع یک بخش از آن چیزی است 
که ما به عنوان شرایط توافق نانوشته 
یا موقت می شناسیم. بخش دیگر این 
توافق به پول های بلوکه شده ایران در 
کشــور های مختلف از جمله عراق و 
کره جنوبی مرتبط است. پول هایی که 
قرار است به واسطه قطر، تحت کنترل 
ایــالات متحــده و در قالب کالا های 
غیرتحریمی و بشردوستانه وارد کشور 

شود.«

بایدن در محتاطانه ترین حالت ممکن 
حرکت می کند

دیپلمات پیشین ایران در انگلستان در 
ادامه گفت: »در حال حاضر و به لحاظ 
سیاسی، دولت بایدن )به دلیل نزدیک 
بودن انتخابات ریاســت جمهوری(، 
بســیار محتاط حرکــت می کند و 
مراقب است هیچگونه امتیاز بیش از 
حدی به ایران ندهند، هم اکنون حزب 
دموکــرات در انتخابات میان دوره ای 
مجلس تعدادی از کرســی های خود 
را از دســت داده و در نتیجه مجلس 
نماینــدگان را نیز از دســت داد، هر 
چند که هنوز ریاست مجلس سنا را 
در دست دارد؛ بنابراین شرایط رفتار با 
ایران برای بایدن بسیار حساس است. 
در نتیجه، کاملا بعید اســت، دولت 

آمریکا، محتوای گفتگو های پنهانی که 
با ایران دارد، به راحتی افشا کند.

حداقل انتظار می رود نتایج گفتگوها، 
پــس از انتخابات ریاســت جمهوری 
ایالات متحده اعلام شود. هر حرکت 
دولت بایدن زیــر ذره بین جمهوری 
خواهــان اســت و او نمی خواهد به 
امتیازی بدهد. اگر  جمهوری خواهان 
هر نوع گفتگوی پنهانی بین تهران و 
واشنگتن در جریان است، نمی توانیم 
به شکل زودهنگام، منتظر نتیجه این 
گفتگو ها باشــیم. تنها نتایج مشهود 
این توافق نانوشــته می تواند شــامل 
آزادسازی زندانیان، بازگشت پول های 
بلوکه شده ایران و تا حدودی تقلیل 
فشــار در زمینه فروش نفــت ایران 

باشد.«
وی افــزود: »رفع تنش ایران و ایالات 
متحده بــه نفع تمامی کشــور های 
منطقه است. درواقع نه تنها عربستان، 
بلکه سایر کشــور های عرب حاشیه 
خلیج فــارس از هر نوع توافق ایران و 
آمریکا که به آرامش بیشتر در منطقه 
منتهی شود، اســتقبال می کنند. اما 
این اســتقبال مترادف با این نیست 
که آنان با رشــد سریع و قرار گرفتن 
ایــران در بهتریــن شــرایط ایده آل 
نیز موافقند. درواقع برخی کشــور ها 
ترجیح می دهند، مشــکلات ایران تا 
حدی وجود داشــته باشد، اما شدت 
مشکلات در حدی باشد که خطری 
از جانــب ایران، کشــور های منطقه 
را تهدیــد نکنــد؛ بنابرایــن اگرچه 
کشور های مختلف هم اکنون واکنش 
منفی به توافق موقت نانوشته ندارند، 
امــا اگر فــرض کنیــم دموکرات ها 
پیروز انتخابات آمریکا خواهند بود و 

قرار باشد ســر میز توافق بلند مدت 
بنشینیم، ممکن است واکنش برخی 
کشورها، متفاوت باشد. حتی ممکن 
است اعراب نیز به توافق عمیق و بلند 
مدت روی خوش نشان ندهند. هرچند 
اروپایی ها در صورتی که مطمئن شوند 
ادعای همکاری پهپادی ایران و روسیه 
صحت ندارد، ممکن است نسبت به 
توافق بلند مدت نیز موافقت و تمایل 

بیشتری داشته باشند.«
پایان گفت: »اروپایی ها  ساداتیان در 
از مدت ها قبل بار ها نشان داده اند که 
اقتصادی  تمایل دارند در زمینه های 
با ایران همکاری کنند. متاســفانه ما 
این فرصت را تابســتان گذشــته از 
دســت دادیم. جوزپ بورل در تلاش 
بود با ایران به نوعی توافق برســد، اما 
متاسفانه تحلیل های غلط باعث شد 
که اجازه ندهیم ایــن اتفاق بیفتد و 
اروپایی ها نیز از ایران فاصله گرفتند و 
برای تامین انرژی خود با کشور های 
دیگر وارد همکاری شدند. این اتفاق 
را می توان نوعی فرصت سوزی جدی 
دانســت. نکته آخری که مایلم بر آن 
تاکید کنم این است که توافق کوتاه 
مدت و نانوشته، از کیفیت، یا شرایط 
اســتثنایی و ویژه ای برخوردار نیست 
و به حــدی محدودیت دارد که فعلا 
مورد توجه روسیه، چین و اعراب قرار 
نگرفته است. در نتیجه این کشورها، 
واکنش ویژه ای به توافق محدود ایران 
و آمریکا نشان نمی دهند. این به این 
معنا نیســت که اتفاقــات مرتبط به 
توافق ایــران و ایالات متحده را رصد 
و دنبال نمی کنند، اما به این معناست 
که توافق موقت برای این کشــور ها 

حساسیت برانگیز نیست.«

ماجرای تنش های جدید ایران و آذربایجان چیست؟
رایان حسینی : روز جمعه »جیحون 
بایرامــوف« وزیــر خارجه جمهوری 
آذربایجــان در دیــدار بــا ســفرای 
کشــور های خارجی مقیم باکو گفت 
»ارمنســتان خندق های جدید حفر 
می کند، استحکامات دفاعی تشکیل 
می دهد و پرســنل و تجهیــزات را 
برای ماجراجویی نظامی بعدی خود 
جمــع آوری می کنــد.« وزیر خارجه 
جمهوری آذربایجان همچنین گفته 
»ارمنســتان در حال خروج از تمامی 
توافق های از پیش حاصل شده است 
و هدف ارمنستان حفظ تجزیه طلبی 
در اراضی جمهوری آذربایجان است.«

در عین حال انتخاباتــی در مناطق 
آزاد شــده قره باغ در جریان اســت 
کــه مخالفت صریح باکو و شــریک 
استراتژیکش، آنکارا را به همراه داشته 
اســت. دولت جدایی طلب قره باغ روز 
شنبه در یک انتخابات رهبر بعدی خود 
را بعد از استعفای »آرائیک هاروتونیان« 
رئیس جمهور قبلی این دولت انتخاب 
کرده اند. ترکیه و آذربایجان از جامعه 
بین المللی خواسته اند از به رسمیت 
شــناختن به اصطــلاح انتخابات در 
منطقه قره باغ آذربایجان که در اشغال 

ارمنستان قرار دارد، خودداری کند.
در آن سوی جبهه، »نیکول پاشینیان« 
نخست وزیر ارمنستان در جلسه کابینه 
این کشور گفته »آذربایجان روز ها در 
خط تماس قره باغ و مرز ارمنستان و 
آذربایجان نیروهایش را تقویت کرده 
و سیاست دست اندازی آذربایجان به 

خاک ارمنستان ادامه دارد.«
اختلاف جدید ایران و آذربایجان بر سر 

چیست؟
یک ماه پیش رســانه های آذربایجانی 
انتقاد از ایران را بابت انتقال سلاح های 
هندی به ارمنستان از خاک ایران آغاز 
کردند. برخی رســانه های آذربایجانی 
مدعی شــدند که ارمنســتان در ماه 
سپتامبر تسلیحات سنگین به ارزش 
2۴۵ میلیــون دلار به هند ســفارش 
داده که شامل موشک، راکت و مهمات 
است. نشــریه »کالیبر« آذربایجان با 
انتشــار ویوئویی از مرز نــوردوز بین 
ایران و آذربایجان مدعی شد که »هند 
راکت انداز بومی خود به نام »پیناکا« که 
توسط ارتش هند نیز استفاده می شود 
و همچنین موشک ضد تانک وحجم 
وسیعی از مهمات را از طریق خاک ایران 
به ارمنستان ارســال کرده است.« این 
نشریه مدعی شده »تسلیحات هندی 
ابتدا به بندرعباس و از آنجا به ســمت 

مرز ارمنستان منتقل شده است.«
با بالاگرفتن درگیری میان ارمنستان 
و آذربایجان، رســانه های آذری این 
بار مدعی شدند که ایران در نزدیکی 
مرز های خود با جمهوری آذربایجان، 
آرایش نظامی گرفته است. خبرگزاری 
ترند آذربایجان با انتشــار ویدئویی از 
شــبکه های اجتماعی که گشت زنی 
یک وســیله پروازی بر فراز رود ارس 
در بخش ایــران را نشــان می دهد، 
نوشته »یادآور می شویم که ایران سال 
گذشته در مرز با آذربایجان رزمایش 

برگزار کرده است.«
اشاره ترند به رزمایش »اقتدار« است 
که مهر ماه ســال گذشــته توسط 
ســپاه پاســداران در مرز مشترک با 
آذربایجان برگزار شد. دلیل برگزاری 
این رزمایش، اعلان نارضایتی ایران از 
ادعای آذربایجــان و ترکیه بر »دالان 
زنگزور« بود. ایران معتقد اســت که 
جمهــوری آذربایجــان می خواهد با 

فشار بر ارمنستان، کریدور زنگزور را 
برای اتصال به نخجــوان و ترکیه باز 
کند و این موضوع به »قطع مرز های 
ایران و ارمنستان« و »تغییر مرز های 
بین المللی« منجر خواهد شد؛ اتفافی 
که سران جمهوری اسلامی با صراحت 
مخالفت خــود را دربــاره آن اعلام 

کرده اند.
تبادل پیام هشدارآمیز میان ایران و جمهوری 

آذربایجان
حال، همزمان با تشــدید تنش ها در 
منطقه قره بــاغ و قفقاز، برخی منابع 

خبــری در شــبکه های اجتماعی از 
ارسال پیام هشدارآمیز و جدی ایران به 
جمهوری آذربایجان حرف زده اند. یک 
اکانت خبری تحلیلی با عنوان »گزارش 
جنگ قفقاز« در توییتر مدعی شده که 
ایران از طریق تماس های دیپلماتیک 
و جلسات مختلف به آذربایجان برای 
خویشــتن داری در صورت حمله به 
منطقه سیونیک ارمنستان هشدار داده 

است. این اکانت خبری در ادامه افزوده 
است: »آذربایجان با اسرائیل و ترکیه 
اقداماتی را برای ایجاد طرح »ب« در 
صورت مداخله نظامی تهران علیه باکو 

انجام داده است.«
رسانه صهیونیستی »آی 2۴« مدعی 
شــده رســانه های سپاه پاســداران 
ویدئو هایی هشدارآمیز منتشر کرده اند 
و باکو را برای استقرار نیروهایش در مرز 
مشترک همزمان با برگزاری انتخابات 
در منطقــه قره باغ تهدیــد کرده اند. 
یک اکانت توییتــری خبری نزدیک 

به محافل امنیتی ترکیــه ادعا کرده 
»خاقان فیدان« وزیر خارجه ترکیه که 
هفته گذشته سفری به ایران داشته در 
جریان این سفر به تهران هشدار جدی 
داده که در صورتی که ایران مداخله ای 
در جمهــوری آذربایجان بکند ارتش 
ترکیه به سریع ترین شکل ممکن به 

آن پاسخ خواهد داد.
لازم به ذکر اســت که نشست پشت 
در های بســته وزرای خارجه ایران و 
ترکیه در تهران چندین ساعت بیشتر 
از پیش بینی های وزارت امور خارجه 
به طول انجامید. یاســر جبرائیلی از 
چهره های نزدیک بــه دولت ابراهیم 
رئیسی در توییتر خود گفته »پاشینیان 
به صراحت گفته که ارمنستان حاضر 
است جاده ای برای ارتباط آذربایجان-

نخجوان ایجاد کند.
این ارتباط همینک نیز از طریق ایران 
برقرار است؛ لذا مسئله اساسا ارتباط 
آذربایجان-نخجوان نیست. علی اف به 
دنبال قطع ارتباط ایران با قفقاز است 
و تهران هرگز چنین اجازه ای نخواهد 

داد.«
همزمان با این تحولات، روز شنبه دو 
اتفاق دیگر هم رخ داده است؛ نخست 
تماس تلفنی رئیس جمهور با همتای 
ارمنســتانی خود بوده است. محمد 
جمشیدی معاون سیاسی دفتر رئیس 
جمهور گفته ابراهیم رئیســی درباره 
اوضــاع میدانی قفقاز بــه آذربایجان 
هشــدار داده و به پاشــینیان گفته 
»هرگونه تغییر ژئوپلتیک و مرز های 

منطقه خط قرمز ماست.«
او در ادامــه به طور تلویحی به روابط 
آذربایجان و رژیم صهیونیستی اشاره 
کــرده و گفتــه غیــر از فرمت ۳+۳ 
)متشــکل از ارمنســتان، جمهوری 
آذربایجان و گرجستان و همسایگان 
این کشــور ها یعنی روسیه، ترکیه و 
ایران برای حل مسائل قفقاز جنوبی( 
همکاری با هر بیگانه، اجرای رزمایش با 
آن ها و سفر های مشکوک فقط اوضاع 

را پیچیده می کند.
تحول دوم ســفر هیاتی از ستادکل 
نیرو های مســلح کشــور به ریاست 
»امیر ســرتیپ احدی« به باکو برای 
شرکت در کمیسیون مشترک نظامی 
ایران و آدربایجان است. این هیات با 
»ذاکر حسن اف« وزیر دفاع جمهوری 
آذربایجان دیدار کرده و به نظر می رسد 
تنش در این نشست هم بالا بوده است.

روابــط ایــران و آذربایجــان از زمان 
حمله به  سفارت باکو در تهران تیره 
شده اســت. بهمن ماه سال گذشته 
در پی حمله یک مهاجــم ایرانی به 
سفارت آذربایجان در تهران، سفیر و 
دیپلمات های این کشور خاک ایران 
را تــرک کرده و به طــور یک جانبه 
روابط دیپلماتیک با کشورمان را قطع 
کرده اند. اگرچه ایران سعی کرده سطح 
روابط دیپلماتیک را در ســطح سفیر 
حفظ کنــد اما در ایــن مدت چهار 
دیپلمات آذربایجانی به عنوان عنصر 
نامطلوب شناسایی شده و از تهران و 

تبریز اخراج شده اند.
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لاستیک با قیمت بالاتر از نرخ مصوب 
فروخته می شود
گفت:  مســئول  مقام  یک 
تولیدکنندگان با قیمت های 
ســازمان حمایت،  مصوب 
محصول را به حلقه بعدی 
تحویل می دهند و در انتهای 
با  لاستیک  توزیع،  زنجیره 
قیمت بالاتر از نرخ مصوب 

به دست مصرف کننده می رسد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از مهر، محسن صفدری 
مدیرکل صنایع شــیمیایی و پلیمری وزارت صمت در یک گفت 
و گــوی تلویزیونی با اشــاره به کاهش تولید و توزیع لاســتیک 
به واحدهای صنفی منتخب گفــت: در پنج ماهه اخیر به دلیل 
مشکلات تأمین ارز تولید لاستیک سواری حدود ۱0 درصد کاهش 
یافته که با پیگیری های وزارت صنعت، معدن و تجارت این مشکل 

تا حدودی برطرف شده است.
وی بیان کرد: یکی دیگر از مشــکلات وجود نظام توزیع ســنتی 
در این بخش اســت که باید معاونت خدمات وزارت صمت برای 
ساماندهی نظام توزیع تدابیری بیندیشد چرا که تولیدکنندگان 
بــا قیمت های مصــوب ســازمان حمایت مصرف کننــدگان و 
تولیدکننــدگان محصول را به حلقه بعدی تحویل می دهند و در 
انتهای زنجیره توزیع، لاستیک با قیمت بالاتر از قیمت مصوب به 

دست مصرف کننده می رسد.

صادرات تخم مرغ به بالای 100 هزار 
تن می رسد

رئیس هیئت مدیره اتحادیه 
مــرغ تخم گــذار گفــت: 
برآوردها حاکی از آن است 
که صادرات تخم مرغ تا پایان 
سال به بالای ۱00 هزار تن 
برسد که براین اساس رکورد 

صادرات شکسته می شود.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از باشــگاه خبرنگاران 
جوان، ناصر نبی پور  از کاهش قیمت تخم مرغ خبر داد و گفت: 
قیمت کنونی هر کیلو تخم مــرغ درب مرغداری ۴۴ تا ۴۵ هزار 
تومان بوده کــه کماکان با نرخ مصوب ۴۷ هــزار و ۳00 تومان 

اختلاف دارد.
او مازاد تولید و محدودیت صادرات را عامل اصلی کاهش قیمت 
تخــم مرغ در بازار خبر داد و گفت: برآوردها حاکی از آن اســت 
که قیمت تخم مرغ نوسانی نداشته باشد. هرچند قرار است نرخ 

مصوب تخم مرغ توسط وزارت جهاد اصلاح شود.
نبــی پور تولید روزانه تخم مرغ را ۳ هزار و ۴00 تا ۳ هزار و ۵00 
تن اعلام کرد و افزود: با احتساب مصرف داخل، 200 تا ۳00 هزار 

تن از این میزان مازاد بر نیاز کشور است.
رئیس هیئت مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار درباره آخرین وضعیت 
صادرات تخم مرغ گفت: بنابر آمار از ابتدای سال ۷۸ هزار تن تخم 
مرغ صادر شده است که پیش بینی می شود تا پایان سال صادرات 
تخم مرغ به بالای ۱00 هزار تن برســد کــه با این وجود رکورد 

صادرات شکسته می شود .
او گفت: بنابر تولید ماهانه تخم مرغ پیش بینی می شود که میزان 

تولید تا پایان سال به بیش از یک میلیون و 200 هزار تن برسد.

مستمری این گروه 40 درصد افزایش 
پیدا کرد

وزیــر تعــاون، کار و رفــاه 
اجتماعــی از افزایــش 20 
خانواده   مستمری  درصدی 
های تحت پوشــش کمیته 
امام خمینی  امداد حضرت 
)ره( و سازمان بهزیستی از 
شهریور سال جاری خبر داد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از خبرآنلاین، سیدصولت 
مرتضوی با اعلام این خبر اظهار داشت: پیرو دستور آیت الله رئیسی 
ریاست جمهوری و با تامین اعتبار صورت گرفته از سوی سازمان 
برنامه و بودجه کشور، مستمری خانواده های تحت پوشش کمیته 
امداد امام خمینی )ره( و سازمان بهزیستی از شهریور امسال 20 

درصد افزایش می یابد.

پشت پرده تصمیم دولت برای تغییر نرخ ارز مبنا در بورس کالا چه بود؟
وزیــر اقتصاد ۳ اقــدام حمایتی دولت 
برای رفع ریسک سیستماتیک بورس 

را تشریح کرد.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به 
نقل از تسنیم احســان خاندوزی  در 
خصوص حواشی تازه در خصوص تغییر 
مدل نرخ خوراک و نرخ تسعیر محاسبه 
قیمت پایه محصولات پتروشیمی گفت: 
نگاه ما در دولت این است که هر گونه 
سیاســتی که منجر به افزایش ریسک 
های سیستماتیک بر بازار سرمایه شود، 
باید مورد تجدید ارزیابــی قرار گیرد. 
مهم ترین اقدام دولت ها نیز در حمایت 

از بازار سرمایه همین مسئله است.
وی گفت: تاکنون ۳ ورود در این مسیر 
انجــام داده ایم. نخســتین آن مصوبه 
بهمن ســال ۱۴00 بود که سقفی بر 
نوسانات نرخ خوراک که متاثر از جنگ 
روسیه و اوکراین قرار گرفته بود وضع 
شد. پشــت پرده تصمیم دولت برای 

تغییرات ارزی برای نرخ مبنا ارز بورس 
کالا چه بود؟

خاندوزی گفت: دومین مصوبه نیز در آبان 
۱۴0۱ با درخواست فعالین بازار به منظور 
حمایت از بازار سرمایه توسط دولت انجام 

شد و سومین مصوبه نیز مصوبه شهریور 
ماه امسال برای بازگشت به فرمول برای 
تعیین نرخ خوراک و هم چنین تغییرات 

ارزی برای نرخ مبنا ارز بود.
به گفته وی سیاســت دولت این است 

که  با سیاست هایی که منجر به ایجاد 
امتیاز مخصوص برای سفته بازان شود 
مقابله کند. دولت نمی گذارد که صنعت 
کشــور از بازار حذف شود و برخی وارد 
بازار شــوند و با خریــد و فروش های 
سوداگرانه، رانت خوبی را تصاحب کنند.

به گــزارش تســنیم،  ابلاغیه افزایش 
نرخ تســعیر که ردپای سه وزارت خانه 
اقتصاد، صمت و نفت بیشــتر در آن به 
چشــم می خورد، می تواند آثار تورمی 
قابل توجهی داشته باشد. گفتنی است 
هفتۀ گذشــته بود کــه بانک مرکزی 
ابلاغیه جدیــدی را در خصوص تغییر 
نرخ تسعیر ارز مبنای محاسبه خوراک 
پتروشیمی ها و همچنین قیمت پایه این 
محصولات در بــورس کالا از 2۸۵00 
تومان به نــرخ مرکز مبادلــه، به طور 
رسمی ابلاغ کرد و کارشناسان مختلفی 
به ارائه نظرات خود و همچنین بررسی 

تبعات تورمی این اقدام پرداختند.

سیاسی کاری در بازار مسکن، فرار سرمایه را تشدید کرد؛

فشار به پلتفرم ها پاک کردن صورت مسئله است
بازار مسکن یکی از بحرانی ترین شرایط 
خــود در دهه های اخیر را پشــت ســر 
می گذارد و این در حالیست که ماه هاست 
آمار درستی از آن منتشــر نمی شود. از 
سوی دیگر معاملات نیز در رکود رفته اند 
و مشاوران املاک می گویند دیگر کمتر 
خواهانــی بــرای فایل های فــروش، در 
بازار باقی مانده اســت. بیت الله ستاریان، 
کارشــناس اقتصاد مسکن معتقد است 
سیاســی کاری در بازار مسکن، موجب 
خروج سرمایه از ساخت و ساز و رکود بازار 

شده است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از تجارت نیوز، بازار مسکن در چند سال 
گذشته سخت ترین شــرایط را سپری 
کرده است. این درحالیست که بر اساس 
گفته کارشناسان اقدامات و سیاست های 
دولت نیز نه تنها این التهابات را تا کنون 
کاهش نداده بلکه شرایط را نابسامان تر 

نیز کرده است.
جدیدتریــن اقدامــات در ایــن حوزه 
ســخت گیری به پلتفرم ها و ســکوهای 
آنلاین بوده که البته به مدد ایجاد فضای 
رســانه ای خاص در راستای برداشتن بار 
مسئولیت گرانی و کمبود مسکن از دوش 
دولت، تقویت نیز شــده اســت. اما حالا 
مسکن در چه شرایطی به سر می برد و در 

آینده نیز به کدام سمت می رود؟
رکود کوتاه مدت در ساخت و ساز مسکن

بیت الله ستاریان، کارشناس اقتصاد مسکن 
در این مورد به تجارت نیوز گفت: »اکنون 
رکــودی کوتاه مدت در بازار ســاخت و 
ســاز حاکم است و از سوی دیگر در بازار 
معاملات مســکن نیز این رکــود دیده 
می شود. دلیل این شرایط تورم سال های 
اخیر در بازار مســکن و ساختمان سازی 
بوده اســت که هنوز به مسیر خود ادامه 

می دهد.«
وی ادامه داد: »همان طور که گفته شــد 
تولید در حوزه مسکن بسیار کاهش یافته 
است و اکنون وضعیتی حاکم است که هم 
رونق کمتری داریم و هم خروج ســرمایه 
از بخش مسکن دیده می شود. این اتفاقات 
باعث می شود کســری موجود در بخش 
مسکن در آینده خود را بیشتر نشان دهد.«

ادعای توخالی دولت برای ساخت مسکن
این کارشناس اقتصاد مسکن همچنین 
در مورد پروژه نهضت ملی مسکن و تاثیر 
آن بر خروج ســرمایه بیان کرد: »اکنون 
دولت مدعی شده اســت که می خواهد 
یک میلیون واحد مسکونی بسازد. از سوی 
دیگر ســازندگان فعال در بازار، خُردساز 
هستند و شرکت های بزرگی نیستند که 
تحلیل درستی از مسکن و آینده داشته 

باشند.«
وی افزود: »بنابرایــن زمانی که دولت از 
مسکن استفاده سیاســی می کند گریز 

ســرمایه از بازار مسکن شدت می گیرد. 
به این معنا که بر طبل می کوبد که یک 
میلیون واحد مسکونی می خواهیم بسازیم 
و از آنجا که تولیدکنندگان خرد تحلیل 
درستی از حوزه مسکن ندارند بلافاصله 

تعــداد اخذ پروانه ها کاهش پیدا می کند 
و ســرمایه ها به بخــش دیگری منتقل 

می شوند.«
ستاریان همچنین گفت: »از سوی دیگر 
زمانی که دولت ثبت نام را شروع می کند، 
این افراد از بازار خارج شــده و وارد صف 
انتظار می شوند. این اتفاق در مسکن مهر 
نیز پیش آمد و دولت از بخش مســک 
سوءاستفاده سیاسی کرد. دولت نمی تواند 
از پس تعهد خود بربیاید و عملا متقاضیان 
با سرخوردگی و قدرت خرید پایین تر وارد 

بازار می شوند.«

سانسور آمارهای مسکن و ادعای کاهش قیمت
یکی دیگر از بحران هایی که ماه هاســت 
بر بخش مسکن ســایه انداخته سانسور 
آمارهای مربوط به تحولات است. دولت 
گمان می کند با استفاده از ابزار سانسور 
آمارهای اقتصــادی، تــورم و انتظارات 

ناشــی از آن را کاهش خواهد داد، اما تا 
کنون نتیجه ای جز ســردرگمی فعالان 
بازار مسکن نداشته است.ستاریان در این 
مورد نیز توضیح داد: »منتشر نکردن آمار 
نمک پاشیدن به زخم مردم است. مسکن 
در ۵0 ســال گذشته و در هر شرایطی از 
تورم، نموداری صعودی داشــته اســت؛ 
مســکن حتی در حالت رکودی خود نیز 
در وضعیت رکود تورمی بوده است. چطور 
ممکن است آن طور باشد که مسئولان 
این روزها ادعا می کنند و چند درصد ارزان 
شده است؟ همه در کف بازار وضعیت را 

می بینند و متوجه می شوند.«
او ادامه داد: »حالا دولت با منتشر نکردن 
آمار و سختگیری به پلتفرم ها می خواهد 
وضعیت را بهبود ببخشد که به نظر می رسد 
این اقدامات بیشتر باعث فرافکنی می شود 

و پاک کردن صورت مسئله است.«
بنابراین می توان نتیجه گرفت ادامه وضع 
موجود، بازار مسکن را از چاله کنونی بیرون 
خواهــد آورد و در چــاه خواهد انداخت. 
اکنون این بازار تا آنجا در آشــفتگی فرو 
رفته است که دیگر خریدار چشمگیری در 
بازار باقی نمانده و از سوی دیگر سازندگان 
نیز از گود ســاخت و ســاز خارج شده و 
تمایل خود را برای سرمایه گذاری در این 

حوزه ار دست داده اند.

زمانی که دولت از مسکن استفاده سیاسی می کند گریز سرمایه 
از بازار مسکن شدت می گیرد. به این معنا که بر طبل می کوبد 
که یک میلیون واحد مسکونی می خواهیم بسازیم و از آنجا که 

تولیدکنندگان خرد تحلیل درستی از حوزه مسکن ندارند بلافاصله 
تعداد اخذ پروانه ها کاهش پیدا می کند و سرمایه ها به بخش 

دیگری منتقل می شوند

,,

آئین نامه واردات خودروهای کارکرده سه هفته پیش به دولت ارائه شد
وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: آئین 
نامه واردات خودروهای کارکرده را حدود 
۳ هفته پیش تحویل هیأت دولت دادیم.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از ایلنا، عباس علی آبادی اظهار داشــت: 
آئین نامــه واردات خودروهای کارکرده 

به دولت ارائه شده و احتمال دارد هفته 
آینده یا در جلســه بعدی هیأت وزیران 
بررســی شــود، البته نوبت دهی با من 

نیست.
وزیر صنعت، معــدن و تجارت گفت: ما 
آئیــن نامه را در موعد مقــرر و حدود ۳ 

هفته پیش تحویــل هیأت دولت دادیم، 
نوبت به بررســی آئین نامه برسد، مطرح 
می شــود. این آئین نامــه همان چیزی 
است که مجلس هم با آن موافق است؛ در 
این زمینه با کمیسیون صنایع و معادن 

هماهنگ بودیم.

خبر
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سام درخشانی از کار کردن در شبکه نمایش خانگی می گوید؛

باخت تلویزیون در رقابت با پلتفرم ها
سام درخشانی که این روزها حضور پررنگی 
در شبکه نمایش خانگی دارد، از تفاوت کار 
در این مدیوم با تلویزیون گفت. این بازیگر 
معتقد است: در شــبکه نمایش خانگی 
تماشاگر از همان قســمت اول، یقه ات را 
می گیــرد و عوامل ســاخت باید جوابگو 
باشــند؛ زیرا دسترســی به برنامه رایگان 

نیست که بگویی همینی که هست!
 ـبازیگر سینما و تلویزیون ـ  سام درخشانی 
درباره ی اینکه کار کردن در نمایش خانگی 
چه تفاوتی با بقیه فضاها دارد؟ به ایسنا گفت: 
مــا در تلویزیون کاری را می ســاختیم که 
می دانستیم ۷-۸ قسمت هم فرصت داریم تا 
کار، جا بیفتد و بعد از آن مردم، دهان به دهان 
آن را تبلیغ کنند و مخاطبانش زیاد شــود. 
مهمترین نکته هم این بود که محتوا، رایگان 
بود و همه مردم به آن دسترسی داشتند. اما 
کار در نمایش خانگی کاملا متفاوت است. کار 
در این فضا به ما یاد داد که از همان قسمت 
اول، تماشاگر یقه تو را می گیرد، چون بابت 
محتوایی که می بیند، هزینه پرداخت کرده و 
در این صورت، عوامل ساخت آن محتوا باید 
جوابگو باشــند زیرا دسترسی به آن رایگان 

نبوده که بگویند همینی که هست!
دست ما برای مطرح کردن مسائل اجتماعی خیلی 

بسته است
وی با اشــاره به سطح کیفی آثار خارجی 
در مقایسه با تولیدات داخلی، اظهار کرد: 
در همین پلتفرم ها تمام ســریال های روز 
خارجــی پخش می شــود؛ یعنی ممکن 
است گاهی مخاطب متوجه نباشد که به 
لحاظ فنی چه اتفاقی افتاده اما در ضمیر 
ناخودآگاهش این محتواها را با هم مقایسه 
کند و متوجه تفاوت کیفیت محتوای داخلی 
با محصولات خارجی بشود. همین دلایل، 
وظیفه و کار ما را خیلی سخت کرده است. 
حالا به همه این موارد، مشــکلات فنی، 
امکانات کم، ممیزی و سانسور را هم اضافه 
کنید. دست ما برای مطرح کردن مسائل 
اجتماعی خیلی بسته است. در سریال های 
خارجی می بینیم که هر اتفاقی که حتی در 
آینده می خواهد بیفتد، در سریال هایشان 
می گنجانند اما ما به همین اتفاقاتی که در 
اجتماع امروزمان جاری است هم نمی توانیم 
بپردازیم. این عامل، قصه های ما را محدود 
می کند. بخش عمده ای از مشــکلات ما 
مشکلات قصه اســت و همه می دانیم که 

قصه، اصلی ترین رکن یک اثر هنری است.
تلویزیون با ضعف در تولید محتوا، در رقابت با 

پلتفرم ها باخت
ایــن بازیگــر دربــاره کار در پلتفرم ها و 

فشــارهایی که بعضا به ایــن مدیوم وارد 
می شــود و تاثیــر آن بــر روی فعالیت 
هنرمنــدان، بیــان کــرد: الان در تمام 
بخش های جامعه فشــارهایی هست اما 
بالاخره همه دارند کار خودشــان را انجام 
می دهند. ما مردم ایران یاد گرفته ایم که در 
هر شرایط، یک راه پیدا کنیم. پاندمی کرونا 
مردم را خانه نشین کرد و تلویزیون هم با 
ضعف در تولید محتوا، در رقابت با پلتفرم ها 
باخت و فضا را دو دستی تقدیم پلتفرم ها 
کرد. الان هم با محبوبیتی که پلتفرم ها بین 
مردم دارند امکان ندارد که به راحتی از بین 
بروند، اما بالاخره کارشان سخت تر می شود.

مافیاباز نیستم/این بازی، یک شو است
وی دربــاره ی تفاوت »شــب های مافیا: 
زودیاک« با ســری قبلی ایــن بازی نیز 
معتقد است: من از روزی که با شخصیت 
زودیاک آشنا شدم احساس کردم چون این 
شخص، پیشینه و شناسنامه ندارد ممکن 
اســت نتوانیم به راحتی با او ارتباط برقرار 
کنیم. ضمن اینکه زودیاک بازی را سخت تر 
می کند. من مافیاباز نیستم و فقط موقعی 
که برای تمرین و ضبط این برنامه می آیم 
مافیا بازی می کنم و این را برای مافیا بازها 
هم نمی گویم چون افراد حرفه ای در مافیا، 
پیچیدگی را دوست دارند. من برای عموم 
مردم می گویم که هرچقدر سناریوی بازی 
ساده تر باشد، مردم همراه تر می شوند. اساسا 
حرفی که همیشه به هم تیمی هایم در این 
بازی می زنم این است که حواستان باشد 
ما بازیکن مافیا نیستیم. ما یکسری بازیگر، 
خواننده، فوتبالیســت و مجری هستیم 
که هر کداممان تعــدادی طرفدار داریم و 

این بازی، یک شــو است. مردم از ما توقع 
بازی حرفــه ای ندارند. دیدن ما، خلق وخو 
و همکاری و اتحادمان احتمالا برای آن ها 
جذاب تر است. به همین دلیل همیشه به 
بچه ها می گویم ترسو بازی نکنید. نهایتش 
این است که اشتباه می کنید! هدفمان این 

است که مردم از دیدن برنامه لذت ببرند.
درخشــانی در ادامه در پاسخ به اینکه آیا 
فکر می کند بازیکن خوبی اســت؟ اظهار 
کرد: اساســا اصلا پلیر )بازیکن( نیستم؛ 
نه در زندگی شــخصی و نه در بازی مافیا. 
برای همین هیچ نوع بــازی برایم جذاب 
نیســت. اگر هم پیش بیاید و یک بازی را 
انجام بدهم فقط به چشــم تفریح و برای 
گذران زمان اســت. بزرگترین چیزی که 
در زندگی ام به آن می بالم این است که آن 
چیزی که هستم را نشان می دهم و برایم 

سخت است که بازی کنم.
تجربه سام درخشانی اجرای برنامه »ایران« در 

تلویزیون و دلایل ترک آن
او که تجربه مجری گری در تلویزیون را با 
اجرای مسابقه »ایران« در سال ۹۹ داشته 
در پاسخ به اینکه آیا آن را ادامه خواهد داد؟ 
بیان کرد: من یک تجربه مجری گری در 
تلویزیون داشتم که با کرونا همزمان شد. 
یک موضوع جذاب که همه آیتم های آن 
درباره ایران بود که هیچگونه ســوگیری 
نداشت و می توانست محتوای خوبی برای 
همه سلیقه ها باشد. تجربه خوبی بود و دیده 
شد و بعد از چند قسمت، برنامه به سمت 
سفارشی شدن رفت و آنجا دیگر همکاری 
ما تمام شــد. در زمینه اجرا باید یک کار 
خیلی ویژه باشد که با شخصیت و شرایط 

من همخوانی داشته باشد. به صرف اینکه 
فقط بخواهم اجرا کنم، کاری را نمی پذیرم.

ماجرای جوک های سام درخشانی
در بخش دیگری از این گفت وگو درخشانی 
دربــاره ی حضور فعالش در شــبکه های 
اجتماعــی و تعامل طنازانه بــا برخی از 
چهره ها مورد ســوال واقع شد و اینکه آیا 
این اتفاقات یک همفکــری برنامه ریزی 
شده است؟ که پاسخ داد: این به کاراکتر 
شــخصی من برمی گردد. من هرجا که 
مــی روم دلم می خواهد انرژی و شــادی 
آنجا باشد. یعنی در حال خوب مخاطبانم 
اثرگذار باشم و اساسا نگاه من به صفحات 
مجــازی ام مثل این اســت که یک گروه 
داریم که با تعدادی از دوستان و همراهانم 
آنجا در تعاملیــم و با وجود گرفتاری ها و 
دغدغه هایمــان برای چند دقیقه در کنار 
هم یک اتفاق مفرح را تجربه کنیم. اصلا به 
این فکر نمی کنم که کل ایران من را دنبال 
می کنند یا حرف های من را می شــنوند. 
من مدت ها قبل برخی از جوک هایی که 
خوشم می آمد را در صفحه ام می گذاشتم و 
آرام آرام این مدل شوخی ها گرفت و خیلی 
چرخید. اما اتفاق برنامه ریزی شده ای نبود. 
درصورتی که گاهی می شنوم که می گویند 
تو دنبال جذب فالور هستی، درصورتی که 
اصلا این طور نیست. تا به حال نشده که 
با این همه مخاطبان و همراهان خوبی که 
دارم بخواهم یک کار تبلیغاتی بگیرم و از 
طریق صفحاتم، کسب درآمد کنم. صرفا 
از اینکه واقعا وقتی اســم سام درخشانی 
می آیــد مردم و همراهانــم، حس خوب 

بگیرند، لذت می برم.

»بدون قرار قبلی« در ایتالیا
فیلم سینمایی »بدون قرار قبلی« به کارگردانی 
بهروز شعیبی در دوازدهمین حضور بین المللی 
خود در جشنواره مذهب امروز ترنتوی ایتالیا 
به نمایــش درخواهد آمد. به گزارش روزنامه 
»صبح امروز« و به نقل از ایسنا، آخرین ساخته 
بهروز شعیبی با نام »بدون قرار قبلی« در ادامه 

حضورهای بین المللی خود، این بار در بخش 
مهاجرت و مهاجران بیست وششمین دوره 
جشنواره مذهب امروز ترنتوی ایتالیا به نمایش 
در می آید. جشــنواره مذهب امروز از تاریخ 
سیزدهم تا بیستم سپتامبر برابر با بیست ودوم 
تا بیست ونهم شهریور در ترنتوی ایتالیا برگزار 

می شود. فیلم سینمایی »بدون قرار قبلی« 
به تهیه کنندگی محمود بابایی محصول بنیاد 
سینمایی فارابی در جشــنواره های جهانی 
نظیر جشنواره »داکا« بنگلادش، »صوفیامنار« 
بلغارستان، جشنواره بین المللی فیلم مسکو در 

روسیه، و... حضور داشته است.

کمک میلیون دلاری »اسپیلبرگ« به اعتصاب گران
از زمان شــروع اعتصابــات هالیوود 
»استیون اسپیلبرگ« و همسرش یک 
میلیون و ۵00 هزار دلار به نویسندگان، 
بازیگران و سایر افراد تحت تأثیر منفی 

اعتصابات اهدا کرده اند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به 
نقل از ورایتی، کمک های سخاوتمندانه 
همسرش  و  اســپیلبرگ«  »استیون 
»کیت کپشــاو« به صنــدوق انجمن 
سرگرمی و همچنین برنامه کمک های 
مالی اضطراری بنیاد اتحادیه بازیگران 

آمریکا پرداخت شده است.
برنامه کمک های مالی اضطراری بنیاد 
اتحادیه بازیگــران آمریکا که پیش از 
این به عنوان صندوق بازیگران شناخته 

می شــد، در بیانیه ای اعلام کرد: »به 
لطف حمایت های متحول کننده کیت 
کپشاو و استیون اسپیلبرگ، همراه با 
کمک کنندگان ســخاوتمند متعدد 
دیگر، این صنــدوق به فعالان عرصه 
فیلم و تلویزیون در شرایط اضطراری 
کمک مالی می کند که شامل کمک 
برای پوشــش مخــارج اولیه زندگی 
)اجاره، خواربار، بیمه درمانی، قبوض 
پزشکی و غیره( و حمایت از سلامت 

روان و موارد دیگر می شود«. 
  این بنیاد گــزارش داده که از زمان 
شــروع توقف کار و اعتصابات، آنها هر 
روز تا ۱00 درخواســت برای کمک 
مالی را بررسی کرده اند که به پرداخت 

اجاره و وام مســکن، غــذا و نیازهای 
پزشکی اختصاص دارد.

آن ها در بیانیه  خــود افزوده اند: »این 
کمک مالی قابل توجه از سوی کیت 
کپشاو و استیون اسپیلبرگ به برنامه 
کمک های مالی اضطراری بنیاد نه تنها 
به برآورده کردن تقاضای فعلی و عظیم 
بــرای حمایت مالــی کمک می کند، 
بلکــه به حمایت از جامعــه بازیگران 
ادامه خواهد داد که برای ســال های 
آینده با مشکلات و چالش های مالی 

طولانی مدت مواجه خواهند شد«.
»اسپیلبرگ« و »کپشاو« جدیدترین 
هنرمندانی هســتند که کمک های 
مالی زیادی به اعتصاب گران هالیوودی 

پرداخت می کنند. »شــوندا رایمز«، 
»ست مک فارلین«، »مریل استریپ«، 
وینفری«  »مــت دیمــون«، »اپــرا 
و »جــورج کلونــی« تنهــا برخی از 
ستاره های طراز اول هالیوودی هستند 
که از زمان شروع اعتصابات در ماه می، 
با جمع آوری پول برای نویسندگان و 

بازیگران کمک کرده اند.
ایــن نخســتین اعتصــاب دوگانــه 
)نویسندگان و بازیگران( در بیش از ۶0 

سال اخیر در آمریکاست.

سه روز تعطیلی سینماهای کشور
محمدرضا صابری سخنگوی 
انجمن ســینماداران برنامه 
بــه  ســینماها  تعطیلــی 
مناسبت رحلت رسول اکرم 
)ص( و شــهادت امام رضا 

)ع( را اعلام کرد.
به گــزارش روزنامه »صبح 

امــروز« و به نقــل از محمدرضــا صابری ســخنگوی انجمن 
سینماداران درباره تعطیلی ســینماها در ایام سوگواری رحلت 
رســول اکرم )ص( و شــهادت امام رضا )ع( گفت: سینماهای 
سراســر کشور از ساعت ۱۸ روز چهارشنبه 22 شهریور تعطیل 
می شوند به این صورت که آخرین ورود در این روز سانس ساعت 
۱۶ خواهد بود و در ادامه سینماها در روز پنجشنبه 2۳ شهریور 

ماه به طور کامل تعطیل خواهند بود.
وی افزود: سینماها روز جمعه 2۴ شهریور ماه می توانند تنها تا 
ســاعت ۱۸ فعالیت داشته باشند اما اکران کمدی ها در این روز 
متوقف است. روز شنبه 2۴ شهریور ماه برابر با شهادت امام رضا 

)ع( نیز تمامی سینماها به طور کامل تعطیل هستند.
صابری در پایان مطرح کرد: آغاز فعالیت مجدد سینماها از روز 

یکشنبه 2۵ شهریور ماه خواهد بود.
 در حال حاضر فیلم های سینمایی »فسیل« به کارگردانی کریم 
امینی، »شهر هرت« ســاخته کریم امینی، »بی مادر« ساخته 
ســید مرتضی فاطمی، »آخرین تولد« ساخته نوید محمودی، 
»نارگیــل 2« ســاخته داوود اطیابی و ... روی پرده ســینماها 

هستند.

افزایش 10 درصدی قیمت ها در 
بازار کاغذ تحریر

نزدیک شدن به آغاز سال تحصیلی افزایش ۱0 درصدی قیمت ها 
را در بازار کاغذ تحریر به دنبال داشته است،  کارشناسان بر این 
باورند که این افزایش تا چند هفته دیگر نیز ادامه خواهد داشت.

به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از تســنیم  پس از 
هفته ها ثبات قیمت در بازار کاغذ و مقوا ،  ظهیرالاسلام این روزها 
شاهد اندک افزایشی در قیمت کاغذ چاپ و تحریر است،  بر این 
اساس قیمت هر بند کاغذ تحریر ۷0 در ۱00 با گرماژ ۷0 گرم،  
یــک میلیون و 2۸0 هزار تومان و هــر بند کاغذ تحریر ۶0 در 

۹0 با گرماژ ۷0 گرم بندی ۹۷0 هزار تومان عرضه شده است.
هم چنین امروز،  کاغذ روزنامه بدون تغییر قیمت با کیلویی ۴۱ 
تا ۴2 هزار تومان عرضه شــده است،  کاغذ گلاسه نیز از کیلویی 

۴۳ تا ۵۱ هزار و ۵00 تومان عرضه شده است.
مقوای پشت طوسی ۷0 در ۱00 با گرماژ ۳00 گرم کیلویی ۳۴ 
تا ۳۵ هزار تومان عرضه شــده که نسبت به هفته های گذشته 

چند درصدی افزاریش را تجربه کرده است.
کارشناســان افزایش قیمت های اخیر در بازار کاغذ و مقوا را به 
بازار سال تحصیلی مرتبط می دانند،  احمد شریفان رئیس سابق 
اتحادیه فروشــندگان کاغذ و مقوا با تایید این نکته به تســنیم 
گفت:  اندک افزایش موجود در بازار با  خرید مدارس و افزایش 
تقاضا به دلیل تهیه و توزیع دفاتر مشــق و آغاز سال تحصیلی 

رخ داده است.
وی ادامه داد:  پیش بینی ما این است که این افزایش ۱0 درصد 
دیگر نیز ادامه داشته باشــد و دوباره بازار روند نسبتا آرامی به 
خود بگیرد،  در عین حال برخی از تجار نیز بر اســاس جو روانی 
ناشــی از افزایش قیمت برخی کالاها دســت به افزایش قیمت 

کاغذ زده اند که این حباب ها در بازار پایدار نخواهد بود.

کافه خبر
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لزوم برندسازی و ورود به عرصه بازاریابی مدرن
در ادامه، سیامک اســلامی، سرپرست مرکز مالکیت معنوی سازمان 
ثبت اسناد و املاک کشور عنوان کرد: مالکیت معنوی مربوط به تمام 
دارایی های ناملموس )حاصل فن( اســت که معمولا در قالب اختراع، 
علایم تجاری، برندها، طرح های صنعتی، سیستم های بسته بندی و حوزه 
نشانه های جغرافیایی ظاهر می شود. عملا تمام این موارد دارایی های 
فکری هستند و هر روز سهم دارایی های فکری در سبد دارایی اشخاص 

حقیقی و حقوقی در حال افزایش است.
اسلامی یادآور شد: مرکز مالکیت معنوی سازمان ثبت اسناد کشور تلاش 
دارد که در راستای فرهنگ سازی و آگاهی بخشی عمومی در این مسیر 
گام بردارد. به بیان دیگر از آنجا که ما نماینده جمهوری اسلامی ایران 
در سازمان جهانی مالکیت فکری به عنوان یکی از آژانس های تخصصی 
سازمان ملل هستیم قطعا در حوزه پیگیری معاهدات بین المللی این 

حوزه و تامین منافع ملی کشورمان فعال خواهیم بود.
سرپرست مرکز مالکیت معنوی سازمان ثبت اسناد و املاک کشور افزود: 
ما دســتور کار مشترکی با وایپو تحت عنوان توانمندسازی نشانه های 
جغرافیای ایران برای سه محصول استراتژیک فرش، زعفران و پسته را 
در دستور کار قرار دادیم. البته برندسازی محصولات دیگری مانند خرما، 

زیلو، کشمش و زرشک را نیز در دستور کار قرار خواهیم داد.
وی عنوان کرد: در نهایت پس از اتمام پروژه ما به  چند هدف اصلی دست 
خواهیم یافت. نخست ما یک علامت جمعی تحت عنوان زعفران ایرانی را 
در فاز ملی ثبت کرده و ثبت جهانی آن را نیز با کمک وایپو انجام خواهیم 
داد که این مساله سبب می شود کشاورزان، صادرکنندگان و تمام فعالان 
این چرخه شناسنامه دار شوند و مصرف کنندگان جهانی دچار گمراهی 
نشوند. علاوه بر این استانداردهای بالای زعفران ایرانی نیز مورد خدشه 
قــرار نمی گیرد و این محصول می تواند وارد بازار و بازاریابی مدرن این 
حوزه شود. سرپرست مرکز مالکیت معنوی سازمان ثبت اسناد و املاک 
کشور با تاکید بر اینکه گام بعدی توسعه بازارهای بین المللی این محصول 
است، افزود: ما متوجه شدیم که کشورمان در حوزه هایی که مزیت رقابتی 
بالایی در جهان دارد، کمترین سود را به دست می آورد، چراکه ما بیشتر 
بر حوزه تولید تمرکز کردیم که زحمت زیادی دارد اما سود اصلی عاید 
توزیع کنندگان بین المللی می شود که الزاما ممکن است ارتباطی با کشور 
ما نداشته باشند. این مساله بسیار مهمی است که بتوانیم چرخشی داشته 
باشیم تا عملا به آن خوبی که در حوزه تولید ظاهر می شویم در زمینه 

توزیع و اشاعه آن نیز موفق ورود کنیم.
سرپرست مرکز مالکیت معنوی ســازمان ثبت اسناد و املاک کشور 
تصریح کرد: قطعا موفقیت در این حوزه، سایر حوزه ها را به تکاپو واخواهد 
داشت؛ چنانکه محصولات بسیاری مانند گز اصفهان، سوهان قم، آبگینه 
تهران، فرش ابریشمی قم و غیره در کشور وجود دارند که باید در راستای 
برندسازی آنان تلاش شود. نکته قابل توجه آن است که بخشی هایی از 
مدل های طراحی شده اختصاصی و بخش عمده ای از آن عمومی و میان 
محصولات دیگر مشترک است، به بیان دیگر می توان مدل زعفران را در 
خصوص محصول خرما نیز پیاده کرد. این نکته را باید مدنظر داشت که 

ما این جریان را از مشهد آغاز کرده و به کل کشور اشاعه خواهیم داد.
وی اظهار کرد: رسالت ما به عنوان بخش دولتی و وایپو به عنوان سازمان 
بین المللی، ایجاد هماهنگی و راه اندازی این جریان است تا نیروی بخش 
دولتــی و بین المللی در اختیار بخش خصوصی قرار بگیرد؛ اما هدایت 
مستمر این فرآیند طی دهه های آینده بر عهده بخش خصوصی خواهد 

بود که امیدواریم این مسیر پویا و پایدار باشد.
در بخش دیگری از نشست محسن احتشام، رئیس شورای ملی زعفران 
اظهار کرد: ایران قرن هاست که تولیدکننده بهترین و بیشترین زعفران 
در دنیا است و ما این افتخار را داریم که بیش از ۹0 درصد زعفران دنیا 
توسط کشاورزان ایرانی تولید می شود، لذا نیاز است که زنجیره ارزش 
زعفران را برای جلوگیری از خام فروشی ایجاد کنیم تا در وهله نخست 
منافع بیشــتری را از آن کشاورزان نماییم. وی ادامه داد: جفا است که 
بهترین و با کیفیت زعفران توسط ایران تولید شود ولی زعفران ما در دنیا 
به نام کشورهای دیگر عرضه شود. با این حال ما در کشور صنایع بزرگی 
را در صنعت فرآوری، بسته بندی و صادرات زعفران ایجاد کردیم تا گامی 
در این مسیر برداریم. رئیس شورای ملی زعفران با بیان اینکه امیدواریم 
با ثبت جهانی برند زعفران در وایپو در آینده نزدیک شاهد مدیریت بهتر 
زنجیره ارزش زعفران باشیم، گفت: ما می خواهیم زعفران را با نام ایران 
در جهان پرآوازه کنیم، تحقق این مهم چشم اندازی است که در شورای 

ملی زعفران ایران تعریف شده است.
وی اظهار کرد: استقبال از همایش برگزار شده نیز حاکی از آن بود که 
ایجاد زنجیره ارزش یک نیاز اســت که باید به آن پاسخ داده شود و به 
سمتی حرکتی کنیم تا در بحث برندسازی بر مفاهیم علم مدیریت بازار و 
بازاریابی تکیه و وارد چرخه ایجاد ارزش افزوده شویم تا محصول زعفران 

بتواند ارزش اقتصادی بیشتری را به وجود بیاورد.

محدودیت های ترافیکی در روزهای پایانی ماه صفر؛

آغاز محدودیت تردد و توقف خودروها در اطراف حرم رضوی
رئیس پلیس راهور مشــهد از آغاز طرح 
محدودیت تردد و توقف خودروها در معابر 
منتهی به حرم رضوی به مدت ۳ روز خبر 

داد.
ســرهنگ عباس عابدینی در گفت وگو با 
ایسنا در رابطه با تمهیدات ترافیکی در ایام 
پایانی ماه صفر، عنوان کرد: در خیابان های 
امام رضا، شیرازی، طبرسی، نواب صفوی 
و همچنین خیابان های آیت الله بهجت و 
آیت الله خزعلی، محدودیت ها آغاز خواهد 
شــد. از عصر فردا چهارشنبه 22 شهریور 
ماه حدود ســاعت ۱۳ به بعد، محدودیت 
تردد و همچنین در ساعات پایانی فردا نیز 
محدودیت توقف در کلیه معابر به سمت 

حرم مطهر نیز اجرا می شود.
وی افــزود: حتما شــهروندان به تذکرات 
همکاران ما توجه ویژه ای داشــته باشند؛ 
چراکه به دنبال آرامش و آسایش شهروندان 
و ایمنی معابر هســتیم. به هیچ عنوان از 
اذیت و آزار دیگران خوشحال نمی شویم و 
استقبال نمی کنیم. سعی ما این است که 
رضایت حداکثری شــهروندان و برگزاری 

بهتر و ایمن تر این مراسم را رقم بزنیم.
رئیس پلیس راهور مشــهد با بیان اینکه 
محدودیت های توقف وسایل نقلیه مستلزم 
عدم پذیرش پارکینگ های زیرگذر حرم 
مطهر خواهد بــود، تصریح کرد: بنابراین 
شهروندان به نکاتی که در بنرهای نصب 
شــده در طول معابر که توسط شهرداری 
اطلاع رسانی خواهد شــد توجه ویژه ای 
داشته باشــند و از توقف خودروهای خود 
در حاشــیه معابر یاد شــده و همچنین 
توقف یا عدم خــروج خودروهای خود در 
پارکینگ های زیرگذر بعــد از آغاز طرح 
عنوان شده پرهیز داشته باشند. شهروندان 
قبل از شروع ســاعت اجرای طرح حتما 
خودروهای خود را از معابر و پارکینگ های 

زیرگذر حرم خارج کنند که تا ســه روز 
اجرای مراســم خودروها امکان خروج از 

پارکینگ را نخواهند داشت.
عابدینی با تاکید بر اینکه محدودیت تردد 
و توقف از فردا آغاز و تا پایان روز شــنبه، 
2۵ شــهریور ماه به هیچ عنوان کنســل 
نخواهد شد، اضافه کرد: ممکن است این 
محدودیت ها تا ساعاتی از روز یکشنبه 2۶ 
شهریور ماه نیز برقرار باشد. محدودیت در 
خیابان های دیگر نخواهیم داشت مگر اینکه 
حجم تردد و حضور عابرین به شدت بالا 
باشد تا محدودیت ها به خیابان ۱۷ شهریور 

کشیده شود.
اقامت بیش از 2 میلیون نفر- شب زائر در 

خراسان رضوی
معــاون فرهنگــی، اجتماعــی و زیارت 
استانداری خراســان رضوی گفت: از ۱۵ 
تا 20 شــهریور یک میلیون و ۱۳۵ هزار 
و  ۳۹2 زائر وارد مشــهد شــدند که شب 
گذشــته ۳۵۸ هزار و ۳۴۹ نفر از ظرفیت 
اسکان اضطراری، موقت و رسمی استفاده 

کردند.
حجــت  حجت الاسلام والمســلمین 
گنابادی نژاد ، در پنجمین نشست خبری 
قــرارگاه عملیاتی زائــران دهه آخر صفر 

استانداری خراســان رضوی که در محل 
شهرداری برگزار شد، اظهار کرد: آمار ورود 
زائران در 20 شهریور 2۱۳ هزار و ۷۵۴ نفر 
بوده که در مقایسه با مشابه سال گذشته 

رشدی 2۴ درصدی داشته است.
وی افزود: در مجموع از ۱۵ تا 20 شهریور 
یک میلیون و ۱۳۵ هزار و  ۳۹2 زائر وارد 
مشهد شــدند که شب گذشته ۳۵۸ هزار 
و ۳۴۹ نفر از ظرفیت اســکان اضطراری، 

موقت و رسمی استفاده کردند.
گنابادی نژاد ادامــه داد: 2 میلیون و 2۵۸ 
هزار و 20۹ نفر شب از ۱۵ تا 20 شهریور 
اسکان داشتند. از مجموع 2۱۳ هزار و 2۵۴ 
نفر که از دیشب وارد مشهد شدند، ۱۳۸ 
هزار و ۵۷۱ نفر با وسیله نقلیه شخصی، ۴۵ 
هزار و ۵0۴ نفر با وسیله حمل ونقل عمومی 
جــاده ای، 20 هــزار و ۵00 نفر با قطار و 

۹۱۶۹ نفر با هواپیما به مشهد آمده اند.
معــاون فرهنگــی، اجتماعــی و زیارت 
اســتانداری خراســان رضوی بیان کرد: 
تاکنــون از 20۶۷ واحد خدماتی نظارت 
صورت گرفته کــه ۴20 پرونده به ارزش 
۳۴ میلیــارد تومان تشــکیل شــده و از 
۱۱0 شکایت رسیده، ۱۵0 میلیون تومان 
به افراد خســارت دیده عودت داده شــده 

است. بیشترین شــکایت ها در خصوص 
اســکان، ارزاق، حمل ونقل درون شهری و 

برون شهری بوده است.
وی با اشــاره به سفر وزیر کشور به مشهد 
تصریح کرد: بهترین و بیشــترین کمک 
که برای استان ها مصوب شد این بود که 
اســتانداران در جریان اعــزام زائران ورود 
کننــد و نظــارت لازم را در جهت تامین 
حمل ونقل مورد نیاز انجام دهند. نمایندگان 
آن ها قرار است مستقر شوند و هر استان 
بازگشت زائران خود را ساماندهی خواهد 
کرد. بلیت های رفت و برگشــت نیز با هم 

فروخته شده اند.
گنابادی نژاد گفــت: متکدیان و معتادین 
در سطح وســیع و گسترده با مسئولیت 
فرمانــداری ســاماندهی و جمــع آوری 
می شــوند، حمایت و پشتیبانی ملی نیز 
صورت می گیــرد. امیــدوارم این چهره 
که زیبنده شــهر  مشــهد نیست سریعا 

ساماندهی شود.
معــاون فرهنگــی، اجتماعــی و زیارت 
اســتانداری خراســان رضوی با اشاره به 
کمک های شهرداری تهران تصریح کرد: 
از شــهرداری تهران تعدادی اتوبوس برای 
بازگشت درخواست کردیم که موافقت شده 
است. تعدادی سرویس بهداشتی و حمام 
سیار و تانکر آب خودرویی نیز تقاضا شد که 
موافقت کردند. تقاضاهای ما بدون جواب 
باقی نمانده، برخی عملیاتی انجام شده و 

برخی در مسیر است.
وی در پاســخ به سوال یکی از خبرنگاران 
مبنی بر کمبود شــیر خشک عنوان کرد: 
برای شــیر خشــک با دکتر شبستری، 
سرپرست دانشــگاه علوم پزشکی مشهد 
تماس گرفتم و بیان کردند ۱0 هزار شیر 
خشــک مازاد دریافت کردیم که الان در 

حال توزیع است.

 سازه های زیرزمینی گناباد ظرفیت فراموش شده گردشگری این شهرستان است
رییس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشــگری گناباد گفت: وجود سازه های 
زیرزمینی در برخی مناطق روستایی کاخک 
جذابیت زیادی برای گردشگران دارد و ظرفیت 
فراموش شده گردشگری این شهرستان است. 
حمیدرضا محمودی قــوژدی در گفت و گو 

با خبرنگار ایرنا با اشاره به شناسایی تعدادی 
سازه زیرزمینی در روستاهای »رضویه، استاد، 
دیسفان و کلات« شهرستان گناباد طی سه 
سال گذشته افزود: بررسی های بیشتر فنی 
و علمی توسط کارشناسان میراث فرهنگی در 
دست انجام است. وی از همکاریهای علمی و 

فنی مشترک بین اداره میراث فرهنگی، صنایع 
دستی و گردشگری و مجتمع آموزش عالی 
گناباد و کارشناسان ذیربط در خصوص تاریخ 
نگاری و نوع سازه ها و کاربرد آنها در پناهگاه 
های زیرزمینی و یا شهر زیرزمینی در طول 

تاریخ خبر داد.
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سهم ناچیز ایران از چرخه گردشگری در سال 2۰22؛

ایران از عربستان و ترکیه هم عقب افتاد!
یک کارشــناس حوزه گردشگری گفت: 
»به دلیل نوع برخوردی که ما داشــتیم 
خیلی از کشورها ایران را در لیست قرمز 
گذاشته اند و به شهروندان شان گفته اند 
اگر به ایران سفر کردید و مشکلی برای تان 

پیش آمد به عهده خودتان است.«
بــه گــزارش روزنامه »صبــح امروز« 
و به نقــل از خبرانلاین، ســهم ایران 
از گردشــگران خارجــی در جهان و 
خاورمیانه کم اســت، آخرین گزارش 
ســازمان جهانی گردشــگری نشــان 
می دهد تنها 0.۴ درصد از کل سفرهای 
گردشگری خارجی در سال 2022 به 
مقصد ایران انجام شــده و سهم ایران 
از کل گردشــگران خارجی ورودی به 
منطقه خاورمیانه حدود ۶ درصد برآورد 
شده است، این درحالی ست که به نظر 
می رســد مقصد گردشــگران خارجی 
در این منطقه کشورهایی مانند مصر، 
ترکیه و عربستان هستند. در هفت ماه 
گذشته بیش از ۳0 میلیون گردشگر از 
ترکیه بازدید کرده  اما براساس گزارش 
وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دســتی با گذشت ۴ ماه از سال 
۱۴02 تقریبــا ورود 2 میلیون و ۹۳۸ 
هزار گردشگر به کشور ثبت شده است، 
اختلافی که به نظر می رسد چشم گیر 
اســت، این درحالی ست که در همین 
یکی دو هفته گذشــته هم عربستان و 
هم ترکیه از ثبت رکوردهای جدید در 

جذب گردشگر خبر دادند.
تعامل با کشورهای جهان

ایران جاذبه گردشــگری کم نــدارد، از 
آثار تاریخی اصفهان و شــیراز گرفته که 
می توانند گردشگران تاریخی را به ایران 
بکشانند، تا مشهد که مقصد خوبی برای 
گردگشــری مذهبی است و البته دریا و 
صحرا و کویر که می توانند پای بسیاری 
از گردشــگران خارجی را بــه ایران باز 
کنند، اما گوی رقابت مدت ها است که به 
کشورهای همسایه و منطقه داده شده و 
حالا آن ها هستند که درآمدهای نجومی 
گردشــگری را سهم خودشان می کنند، 
عدم موفقیتی که یک کارشــناس حوزه 
گردشگری درباره آن می گوید: »مهمترین 
مسئله تعامل با کشورهای جهان است.«

اردشیر اروجی ادامه می دهد: »وضعیت 

گردشــگری در عربستان مناسب نبود و 
ورود حجاج تنها نقطه امید عربستان برای 
جــذب درآمد بود، اما با ولیعهد جدیدی 
که قدرت را به دســت گرفتــه کاری را 
در این کشــور دارد انجام می شود و آن 
هم تعامل با جهان اســت، عربستانی ها 
سعی دارند با اقدامات مختلف خودشان 
را به دنیا معرفــی کنند و همین جذب 
فوتبالیست های معروف یکی از اقدامات 
اســت. آن ها حتی مشکل خودشان را با 
ایران حل کردند تا بتوانند روند توسعه ای 

که پیش گرفته اند را ادامه دهند.«
فراهم کردن زیرساخت های مناسب

اما به غیر از حل مشــکلات با کشورهای 
جهان چه امکاناتی برای جذب گردشگر 
ضرورت دارد؟ مدیرکل ســابق سازمان 
میــراث فرهنگــی تهــران می گویــد: 
»کشــورهایی مانند عربســتان و ترکیه 
زیرســاخت های گردشــگری را آمــاده 
کرده انــد، یکی از مهمترین مســئله ها 
در حوزه گردشــگری مســئله حمل و 
نقــل هوایی اســت و عربســتان دراین 
باره توانســته اقدامات خوبی انجام دهد. 
ترکیه هم مســائل خودش را حل کرد، 
مثــلاً درخصــوص حمــل و نقل یک 
فرودگاه بسیار مجهزی دارد که شاید در 
خاورمیانه نمونه آن وجود نداشته باشد، 
آن ها توانســتند هتل ها، حمل و نقل، و 
زیرساخت های گردشگری را ارتقا دهند.«

اروجی بیان می کند: »عربســتان دارای 
یک اقتصاد با ثبات اســت و این مسئله 
به شرکت هایی که برنامه های گردشگری 
را هماهنــگ می کند کمک می کند که 

برنامه ریزی خوبی داشته باشند.«

این کارشــناس با اشــاره به این که رفع 
محدودیت ها در ســرعت و دسترسی به 
اینترنت یکی از اقدامات کشورهایی مانند 
عربستان و ترکیه است می گوید: »وقتی 
گردشگر وارد ایران می شود ما خوشحال 
می شویم که اولین سیم کارت گردشگری 
بدون فیلتر را به او می دهیم که خیالش 
از فیلترینگ راحت باشد، درحالی که این 
برای کشور ما نقطه ضعف است، گردشگر 
از خودش می پرسد اینجا چه خبر است 
که من می توانم اینترنت داشته باشم اما 
مردم این کشور اینترنت بدون محدودیت 
ندارند. تمام بوم گردی های کشور با فیلتر 
شدن شــبکه های اجتماعی با مشکلات 
زیادی مواجه شده اند، بوم گردی ها جذب 
گردشــگر خوبی داشتند و می توانستند 

ایران را به خوبی معرفی کنند.«
با جهان شفاف حرف بزنیم

با وجود همه این شــرایط چه راهکاری 
برای رفع مشــکلات جذب گردشگر به 
ایران وجود دارد؟ اردشیر اروجی معتقد 
است برقراری ارتباط با کشورهای جهان 
بنیــاد همه اقدامات اســت، او می گوید: 
»به دلیل نوع برخوردی که ما داشــتیم 
خیلی از کشورها ایران را در لیست قرمز 
گذاشته اند و به شهروندان شان گفته اند 
اگر به ایران سفر کردید و مشکلی برای تان 

پیش آمد به عهده خودتان است.«
او ادامه می دهد: »درصورت رفع مشکل 
روابط با ســایر کشــورها حالا انتخاب 
نوع گردشــگر مهم اســت، ایــران باید 
بایدها و نبایدهای گردشــگری خودش 
را به دنیا اعلام کند، بــرای این اقدام از 
سفارت خانه ها و دفاتر جذب گردشگری 

هم می شــود کمــک گرفت، مثــلاً به 
آن ها صراحتاً بگوییم در ایران نوشــیدن 
مشروبات الکلی ممنوع است و الگویی از 
حجاب باید رعایت شود، به آن ها بگوییم 
گردشگری ما خانوادگی است و با وجود 
این شرایط کشورهای مبدا گردشگری به 

سمت ایران را شناسایی کنیم.«
اروجی بیان می کند: »مثلاً قبل از انقلاب 
گردشــگری دریا داشتیم، از آن جایی که 
برای نوشــیدنی های الکلــی و حجاب 
مانعی برای گردشــگران نبود، این گروه 
از گردشــگران هم وارد ایران می شدند؛ 
اما بعد از انقلاب بیشــتر افراد مسن به 
عنوان گردشگر وارد ایران می شوند، آن 
هم برای شناخت بیشــتر از تاریخ ایران 
است؛ اما حالا که ضوابط ما تغییر کرده 
باید صراحتاً ضوابط خودمان را به کشورها 
بگوییم، اینگونه می توانیم آن گروهی که 
ضوابط ما را قبول داشته باشند را جذب 
کنیم. به نظــرم اگر در جذب این نوع از 
گردشگران تلاش کنیم می توانیم آن ها را 

به ایران بیاوریم.«
ایــن کارشــناس می گویــد: »ترکیه و 
گردشگری  مبدا  کشــورهای  عربستان 
را برای ورود به کشورشــان نیاز سنجی 
کردند، این که بدانند گردشگران ورودی 
چه ســلیقه هایی دارند تا نیاز آن ها را در 
کشورشان تامین کنند، اما مثلاً در کشور 
ما گفته شد که می خواهند برای جذب 
با روسیه تفاهمنامه بنویسند،  گردشگر 
اما آیا نیاز و سلیقه گردشگر روسیه ای در 
ایران برآورده می شود؟ بنابراین ابتدا باید 
سلیقه سنجی کنیم و با توجه به امکاناتی 
که داریم کشورهای مبدا گردشگری به 

مقصد ایران را شناسایی کنیم.«
اروجی ادامه می دهد: »این مسئله کمک 
می کند تا این شاخه از گردشگری مقصد 
خودش را ایران انتخاب کند، شاید با این 
شــرایط به اندازه ترکیــه نتوانیم جذب 
گردشــگر داشته باشــیم اما از اینی که 
هستیم قطعاً گردشگران بیشتری جذب 
خواهیــم کرد. ما بایــد تکلیف خودمان 
را روشــن کنیم، تا وقتــی دوگانه عمل 
می کنیم معلوم است که گردشگر به ایران 
نمی آید درصورتی که اگر ما ضوابط مان 
را روشن و شــفاف اعلام کنیم خیلی از 

مشکلات حل می شوند.«

سال تحصیلی جدید دانش آموزان شنبه اول مهر آغاز می شود
سال تحصیلی جدید دانش آموزان شنبه اول 
مهر آغاز می شــود، با این حال دانش آموزان 
کلاس اولی چهارشنبه 2۹ شهریور در قالب 
جشن شکوفه ها به مدرسه می روند همچنین 
دانش آموزان اتباع باید شهریه پرداخت کنند. 
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 

تسنیم، ســال تحصیلی جدید از روز شنبه 
اول مهر ۱۴02 آغاز می شــود و ۱۶ میلیون 
دانش آموز سراسر کشــور آموزش حضوری 
را تجربــه خواهند کرد.هم اکنــون ثبت نام 
دانش آموزان در مراحل پایانی خود قرار دارد 
و تا امروز ۹۱ درصــد دانش آموزان ثبت نام 

کرده اند. همچنیــن کار ثبت نام ۹۳ درصد 
کلاس اولی ها در مدارس نهایی شــده است؛ 
امســال یک میلیون و ۶00 هزار دانش آموز 
کلاس اولی در ۵۹ هزار مدرســه کشور روز 
چهارشنبه 2۹ شــهریور با برگزاری جشن 

شکوفه ها سال تحصیلی را آغاز می کنند.

واریز »وام« 20 میلیونی بازنشستگان 
تأمین اجتماعی از اول مهر

مدیرکل فرهنگی و اجتماعی 
از  تأمین اجتماعی  ســازمان 
واریز وام 20 میلیون تومانی از 
اول مهرماه به حساب ۴0 هزار 
بازنشسته و مستمری بگیری که 
در قرعه کشی برگزیده شده اند 
خبر داد و گفت: روز گذشــته 

)20 شهریور( برای برگزیدگان این دوره از ثبت نام پیامک ارسال شد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، ثبت نام غیرحضوری 
متقاضیان تسهیلات قرض الحسنه 20 میلیون تومانی به بازنشستگان 
و مســتمری بگیران تأمین اجتماعی از 2۱ مردادماه به مدت یک هفته 
آغاز شــد و روز جمعه 2۷ مرداد پایــان یافت که در این میان ۴0 هزار 
فقره تسهیلات برای بازنشستگان و مستمری بگیران واجد شرایط این 
سازمان در نظر گرفته شد. اما متقاضیان دریافت تسهیلات قرض الحسنه 
بازنشستگان باید دارای شرایط به خصوصی باشند که از جمله این شرایط 
می توان به دارا بودن 20 ســال ســابقه بیمه پردازی و بیشتر، حداکثر 
مستمری دریافتی ۱۵0 میلیون ریال، دارای سن ۵0 تا ۷۸ سال، عدم 
مسدودی حساب، مالکیت تلفن همراه به نام شخص متقاضی، عدم سابقه 
چک برگشتی، عدم بدهی معوق به سیستم بانکی کشور )بابت شخص 
متقاضی یا ضمانت وام دیگران(، عدم استفاده از تسهیلات مشابه طی ۳ 
سال گذشته و داشتن موجودی مکفی در حساب بانکی شخص به مبلغ 

۱00 هزار تومان اشاره کرد.

آمار هولناک تلفات زلزله مراکش
امدادگران در مراکش با دست 
خالی یا با استفاده از تجهیزات 
ســنگین همچنان در تلاش 
هستند تا بازماندگان بیشتری 
را از زیــر آوارهای زلزله ای که 
شمار جان باختگان آن تاکنون 
از 2۸00 تن فراتر رفته، نجات 

دهند. به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از الجزیره، وزارت کشور 
مراکش در آمار به روزرســانی شده از تلفات این حادثه اعلام کرد: تعداد 
قربانیان زلزله به 2۸۶2 نفر و شمار مجروحان به 2۵۶2 نفر رسیده است. 
این زمین لرزه به بزرگی ۶.۸ ریشتر که قوی ترین زلزله در تاریخ این کشور 
واقع در شمال آفریقا محسوب می شود، جمعه شب حدود ساعت 2۳:00 

به وقت محلی در منطقه ای کوهستانی روی داد.
امدادگــران در مراکش به مرحله حساســی در عملیــات برای یافتن 
بازماندگان زلزله رسیده اند. آنها می دانند که ۷2 ساعت اول برای یافتن 

افراد زنده بسیار مهم است.
این زمین لرزه، ده ها روســتا را به ویرانه تبدیل کرد. سربازان و نیروهای 
امدادی، عملیات نجات را با پشتیبانی تیم هایی کمکی از چندین کشور 

ادامه داده اند.
مقاماتی از سازمان جهانی بهداشت می گویند این فاجعه بیش از ۳00 

هزار نفر را تحت تاثیر قرار داده است.
به گزارش شــبکه »ان اچ کی«، هــزاران نفر در پی این حادثه دردناک 
بی خانمان شده اند. مقامات دولتی چادرهایی برپا کرده اند و در حال توزیع 
پتو، غذا و آب هستند. با این حال ساکنان می گویند که هیچ چیز به اندازه 

کافی موجود نیست.

اطلاعیه بهزیستی در خصوص فیلم آزار و 
اذیت معلولان در یکی از مراکز مشهد

روابط عمومی اداره کل بهزیستی خراسان رضوی در خصوص انتشار فیلم 
آزار و اذیت افراد دارای معلولیت در فضای مجازی اطلاعیه ای صادر کرد .

متن این اطلاعیه به شرح زیر است : 
»پیرو انتشار فیلمی حاوی آزار و اذیت افراد دارای معلولیت، به محض 
اطــلاع این اداره کل مبنی بر مرتبط بودن با یکی از مراکز اســتان، در 
راستای حمایت از افراد دارای معلولیت مداخله و برخورد قانونی با عوامل 

خاطی و معرفی ایشان به مقام قضایی انجام شده است.
همچنین جهت رســیدگی به تخلفات مرکز مربوطه اولا: یک نفر 
کارشــناس ناظر از طرف بهزیستی تا اطلاع ثانوی در مرکز مستقر 
خواهد بود . ثانیا: براســاس بند ۴ تبصره ۶ ماده ۵۸ دســتور العمل 
تاسیس، اداره و انحلال مراکز، اخطار جهت مرکز مربوطه صادر گردید. 
ثالثا: پس از بررسی های دقیق کارشناسی و برابر با دستورالعمل های 

نظارتی، تصمیمات نهایی اتخاذ خواهد گردید.
لازم به ذکر اســت با توجه به انتشــار خبر مبنی بر وابستگی مرکز به 
بازنشستگان عزیز بهزیستی هیچ کدام از پرسنل و مسولین مرکز مذکور، 

کارمند یا بازنشسته بهزیستی نیستند«.

خبر

اداره کل میراث فرهنگی ، گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی در نظر دارد ، غرفه ورودی رباط شاه عباسی  
به مساحت  حدود 2۶متر مربع را  را از طریق مزایده عمومی برای مدت سه سال  به اجاره واگذار نماید . 

 متقاضیان می توانند ضمن دریافت ومطالعه اسناد ، پس از بازدید محل ، قیمت پیشنهادی خود را اعلام نمایند .
- مهلت دریافت اسناد : از تاریخ درج اولین آگهی لغایت پایان وقت اداری )ساعت ۱۴:۳0( روزدوشنبه مورخ ۱۴02/0۶/2۷

- محل دریافت اسناد : اداره کل میراث فرهنگی  واحد امور قراردادها  تلفن 0۵0۳۷2۶۹۵0۱ 
- مهلت تحویل پیشنهاد قیمت ها : تاپایان وقت اداری )ساعت ۱۴:۳0( روز سه شنبه مورخ ۱۴02/0۷/0۴ به نشانی محل 

دریافت اسناد می باشد .
- تاریخ بازگشایی پاکات : ساعت 0۹:00 صبح روز چهارشنبه   مورخ ۱۴02/0۷/0۵ در محل دفتر معاونت توسعه  می باشد .

لیست غرف مشمول مزایده

فراخوان مزایده )نوبت اول(
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درگاه پرداخت امن

شرایط ویژه اشتراک انبوه روزنامه صبح امروز  برای پیک 
موتوری ها،باربری ها و شرکت های خدماتی

0 9 1 5 2 5 6 0 0 9 1  -   0 9 3 6 0 5 6 6 6 3 6 با ما تماس بگیرید: 

511/1آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
نظر به دســتور مواد ۱ و۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت  اراضی و ساختمان 
هــای فاقد ســند رســمی مصــوب ۱۳۹0/۹/20 ۱- برابر رای شــماره 
۱۴02۶0۳0۶2۷2000۶2۷ مورخه ۱۴02/۵/2۵ هیات  موضوع ماده یک 
قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی منطقه شش مشهد تصرفات  مالکانه 
و بلامعارض متقاضی  آقای حمید عبادی تولائی فرزند عباســعلی شماره 
شناسنامه ۴۶۴۳۶ صادره از تهران نســبت به دو دانگ مشاع از ششدانگ  
یکباب منزل به مســاحت ۱2۵ مترمربع قسمتی از  پلاک ۱۸0۳ فرعی از 
۱۹۱  اصلی واقع در اراضی چهارچشمه  بخش ۱0 مشهدخریداری با واسطه 
/ بدون واسطه از محل مالکیت مشاعی متقاضی مالک رسمی محرز گردیده 
است . 2- برابر رای شماره ۱۴02۶0۳0۶2۷2000۶2۵ مورخه ۱۴02/۵/2۵ 
هیات  موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی منطقه شش 
مشــهد تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی  آقــای خانم ماهره عبادی 
تولائی فرزند عباسعلی شماره شناســنامه 2۸0۴ صادره از اصفهان نسبت 
به دو دانگ مشــاع از ششــدانگ  یکباب منزل به مساحت ۱2۵ مترمربع 
قســمتی از  پلاک ۱۸0۳ فرعی از ۱۹۱ اصلی واقع در اراضی چهارچشمه 
بخــش ۱0 مشــهدخریداری با واســطه / بدون واســطه از محل مالکیت 
مشــاعی متقاضی مالک رسمی محرز گردیده اســت . ۳- برابر رای شماره 
۱۴02۶0۳0۶2۷2000۶2۶ مورخه ۱۴02/۵/2۵ هیات  موضوع ماده یک 
قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی منطقه شش مشهد تصرفات  مالکانه و 
بلامعارض متقاضی  خانم فاطمه بختیاری کوهسرخی فرزند  محمدحسین 
شماره شناسنامه  یک صادره از کاشمر نسبت به دو دانگ مشاع از ششدانگ  
یکباب منزل به مســاحت ۱2۵ مترمربع قسمتی از  پلاک ۱۸0۳ فرعی از 
۱۹۱ اصلی واقع در اراضی چهارچشمه  بخش ۱0 مشهدخریداری با واسطه 
/ بدون واسطه از محل مالکیت مشاعی متقاضی مالک رسمی محرز گردیده 
اســت . لذا به استناد ماده  ۱۳ آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت  در 
دو روزنامــه به فاصله ۱۵ روز از طریق یکی از روزنامه های محلی و یکی از 
روزنامه های  کثیرالانتشار اعلام شده  در شهرها منتشر و در روستاها رای 
هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته 
باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل 
تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و گواهی تقدیم 
و رســید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض 
مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم 
دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت 
موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت 
قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی 
محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور 
سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: 

۱۴02/۶/22. تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴02/۷/۵ م.الف۳۳0۹
 هادی ریحانی-رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه شش مشهد 

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه سه 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع ماده ۳ قانــون و ماده ۱۳ آئین نامــه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 
۱۴02۶0۳0۶2۶۶000۱۸۴ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک مشهد ناحیه یک تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محمد 
لطفی تربقان فرزند حبیب اله به شــماره شناسنامه ۴2 صادره از کاشمر در 
ششدانگ یک باب خانه به مســاحت ۵0 مترمربع مفروز و مجزی شده از 
پلاک ۴۱۶۶ فرعی از 2۳0  اصلی واقع در بخش ۵ مشــهد ثامن ۱/۱ پلاک 
۶ که خود مالک رسمی میباشــد محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شــود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تســلیم و پس از اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 
خواهد شــد. تاریخ انتشــار نوبت اول: ۱۴02/۶/22. تاریخ انتشار نوبت دوم: 

۱۴02/۷/۵ م.الف2۷۳
 ابوالقاسم نظام زاده - رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه سه مشهد

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه سه 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع ماده ۳ قانــون و ماده ۱۳ آئین نامــه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 
۱۴02۶0۳0۶2۶۶0002۳۷ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک مشهد ناحیه سه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای سجاد 
شجاعی سرنابادی فرزند محمدمهدی به شماره شناسنامه 0۹2۳۵۳۸۵۶۹ 
در سه دانگ مشاع ازششدانگ یک باب کارگاه سنگبری به مساحت 2000 
مترمربع  پلاک  فرعی از  اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 2۳۸ فرعی از 
22۶  اصلی بخش۵ مشهد واقع در تپه سلام خریداری از مالک رسمی خانم 
ترانه طهرانی محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار 

نوبت اول: ۱۴02/۶/22. تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴02/۷/۵ م.الف۳۱۸۴
 ابوالقاسم نظام زاده - رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه سه مشهد

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه سه 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع مــاده ۳ قانــون و مــاده ۱۳ آئین نامه قانــون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد ســند رســمی . برابر رای شماره 
۱۴02۶0۳0۶2۶۶0002۳۵ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
مشــهد ناحیه سه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی  آقای رحیم یعقوب زاده 
مفرد فرزند جان میرزا به شماره شناسنامه 0۹22۵۹2۱۶0 در سه دانگ مشاع از 
ششدانگ یک باب کارگاه سنگبری به مساحت  2000 مترمربع پلاک  فرعی از  
اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 2۳۸ فرعی از 22۶  اصلی بخش ۵ مشهد واقع 
در تپه سلام خریداری از مالک رسمی خانم ترانه طهرانی محرز گردیده است. لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول: 

۱۴02/۶/22. تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴02/۷/۵  م.الف۳۱۸2
 ابوالقاسم نظام زاده - رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه سه مشهد

5 /511اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهــی موضوع ماده ۳ قانــون و ماده ۱۳ آئین نامــه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 
۱۴02۶0۳0۶2۷۱00۱0۹۴ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم معصومه 
نجفی نژاد فرزند علی در ششــدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹۸/۹۵ 
مترمربع قسمتی از پلاک ۶۸  اصلی بخش ۹ واقع در طبرسی شمالی-بین 
2۱ و 2۳ خریداری مع الواســطه از مالک رسمی آقای عبدالکریم مختاری 
مقدم خیرآبادی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار 
نوبت اول: ۱۴02/0۶/0۷. تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴02/0۶/22م.الف ۳2۶0
عباس جهانی فر ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/6اداره کل ثبت اسناد و املاک خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان 
های فاقد سند رسمی

آگهــی موضوع ماده ۳ قانون و مــاده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
۱۴0۱۶0۳0۶0۱2000۷۸۸ هیــات اول موضــوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک کاشــمر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم 
زهرا عامری قوژدی به شناسنامه شــماره ۹۳۸ کدملی ۵۷2۹۴20۵۶0 
صادره بردســکن فرزند علی در سه دانگ مشــاع از ششدانگ  یک باب 
ساختمان به مساحت ۱0۴/۹0مترمربع از پلاک شماره ۱2۳۷ فرعی از ۵۸ 
اصلی واقع در خراسان رضوی بخش سه حوزه ثبت ملک کاشمر خریداری 
از مالک رسمی فرزندان عباسعلی حیدریان )محبوبه، عصمت،هادی ،علی 
،علی اکبر ،مهدی و زهرا( محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نســبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تســلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت 
صادر خواهد شد./ ق. تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴02/0۶/0۷  تاریخ انتشار 

نوبت دوم:۱۴02/0۶/22 م. الف 2۸۳
احمد جهانگیر - رئیس ثبت اسناد و املاک کاشمر

511/7آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شــماره ۱۴02۶0۳0۶00۹000۶۷۴ هیــات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک چناران تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی 
آقای ابراهیم جعفری سیدآبادی فرزند موسی بشماره شناسنامه ۶۵ صادره 
از چناران در ششــدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۳۱.0۹ متر مربع 
قسمتی از پلاک پلاک ۳۸۹0 فرعی از ۱۳0 اصلی واقع در چناران خراسان 
رضوی بخش ۷ حوزه ثبت ملک چناران از محل مالکیت مجتمع اقتصادی 
کمیته امداد امام خمینی محرز گردیده اســت لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشــود در صورتی که اشخاص 
نســبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند 
از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتــراض خود را به این اداره 
تســلیم و پس از اخذ رســید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 
خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴02/0۶/22 تاریخ انتشار نوبت دوم : 

۱۴02/0۷/0۸- م.الف۴۵
حجت بصیرت زاده - رئیس ثبت اسناد و املاک چناران

511/8آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱۴02۶0۳0۶00۹000۶۷۱ هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی  مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک چنــاران تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
آقای حسین پارســا فرزند محمد رضا بشماره شناسنامه ۷2۳۸0 صادره از 
مشهد در ششدانگ اعیان یک  واحد دامداری با محوطه مزروعی به مساحت 
۴۳۱0.۹ متر مربع قسمتی از پلاک ۱2۱ اصلی واقع در اراضی شترپا بخش 
۷ حوزه ثبت ملک چناران از محل مالکیت موقوفات ســادات رضوی محرز 
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز 
آگهی میشود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 
بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 
مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴02/0۶/22 

تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴02/0۷/0۸- م.الف۳۷
حجت بصیرت زاده- رئیس ثبت اسناد و املاک چناران

مفقودی
سند برگ سبز خودرو ســواری پژو آردی آی 16۰۰مدل 1۳82 به 
شماره موتور 22۳6822۳4۰6 و شماره شاسی 8212446۰ و پلاک 
12- ۳26 د 56 به نام حسین نالائی به کد ملی ۰77۹45۰124 مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.


